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Verslag van de vergadering van de Statencommissie Ruimte, Groen en Water van 
15 oktober 2018 
 
Voorzitters: 
mw. drs. A. Dekker (vanaf agendapunt 3) 
R. van Reenen     
 
Aanwezig:  
drs.ing. P. van den Berg (gedeputeerde), mw. drs. M.W.J. Maasdam (gedeputeerde), mw. A.M.A. Pennarts 
(gedeputeerde), mw. E.J. Broere-Kaal (PVV), mw. H Chidi (D66), H. van Deún (PVV), Th.H. Eekels CISSP 
(50PLUS), mw. ir. A.A. Ens (VVD), drs. J. Germs (VVD), mw. J.A. Godschalx, drs. C. de Heer (ChristenUnie), 
mw. W.M.M. Hoek (50PLUS), mw. H.J. Keller (PvdD),  mw. T. Koelewijn (CDA), mw. M.I. Kolthof (CDA), mw. 
drs. E. Kotkamp (GroenLinks), ), S. Kraaijeveld (D66), P.C. Kroon MSc (GroenLinks), drs. C. de Kruijf (PvdA), 
P.A. van Leeuwen (SGP), ir. R.G.H. van Muilekom (PvdA), mw. M .G. Noordenbos (SP), P.D. Overkleeft (D66),  
A.J. Schaddelee (ChristenUnie), W. van der Steeg (PvdD), H. Toutouh (SP)   
 
Van ambtelijke zijde aanwezig: 
dr. R. Poort (griffier), W. Voorneman-Rikkers (verslag) 
 

 
1. OPENING EN ALGEMEEN 
1.1  Opening 
De voorzitter, de heer Van Reenen, opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom.     
 
1.2 Vaststellen agenda 
De agenda wordt conform vastgesteld.  
 
1.3 Mededelingen  
Gedeputeerde Pennarts deelt mede dat er een nieuwe ronde komt voor de Kaderrichtlijn Water 
(KRW) die met ingang van 2021 ingaat. De provincie heeft in deze een iets andere invloedsfeer dan in 
de overige waterdossiers. Geïnformeerd wordt of de Staten belangstelling hebben voor een 
bijeenkomst, waarin met elkaar kan worden gesproken over kaders/accenten die de provincie in het 
kader van de KRW zou willen meegeven. Om de invloedsfeer goed te kunnen benutten is het van 
belang om de bijeenkomst op tijd te organiseren (januari 2019).  
De heer De Kruijf deelt mede, dat de PvdA dit voorstel steunt.  
De heer Schaddelee merkt op, dat de ChristenUnie dit voorstel eveneens steunt. Het is de 
ChristenUnie echter opgevallen dat hiervoor in de komende jaren niets in de Begroting opgenomen 
staat. Als dat nog onderdeel kan zijn van het meegeven van kaders pleit de ChristenUnie daarvoor.  
Gedeputeerde Pennarts geeft aan dat het feit, dat niets in de Begroting is opgenomen, niet wil 
zeggen dat er geen activiteiten plaatsvinden. Aan de hand van een overzicht toont spreekster de 
KRW kringloop. Daaruit blijkt hoeveel partijen daarin een rol nemen. Het is spreekster bekend, dat er 
bij de Staten ambities en gevoelens zijn rondom de KRW. Op grond daarvan biedt zij de bijeenkomst 
aan.  
De voorzitter constateert dat het voorstel voor een bijeenkomst in januari door de commissie wordt 
gesteund.   
 
1.4 Verslag Statencommissie RGW 10 september 2018 
Het verslag wordt conform vastgesteld.   
 
1.5 Rondvraag 
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De heer De Kruijf memoreert het besluit van de provincie om geen uitbreiding van geitenboerderijen 
toe te staan. De PvdA heeft waargenomen dat dit zich toch voordoet. Verzocht wordt om een nadere 
toelichting.  
Gedeputeerde Van den Berg antwoordt,  dat de vergunning rechtmatig is verleend op grond van het 
vigerende bestemmingsplan. Dit is voor 10 juli 2018 gebeurd; op dat moment wat het moratorium 
nog niet van toepassing.  
De heer Kroon meent dat de vergunning is aangevraagd maar nog is niet verleend.  
Gedeputeerde Van den Berg antwoordt dat te moeten nagaan. Indien de vergunning echter op tijd is 
aangevraagd, zal deze van rechtswege worden verleend.    
 
De heer Van Leeuwen memoreert dat in België de Afrikaanse varkenspest is geconstateerd. Na lang 
aandringen heeft het Kabinet besloten maatregelen te treffen, hetgeen wat de SGP betreft ook hard 
nodig is. In de provincie Utrecht is al sinds 2012 een nulstand afgesproken. Geïnformeerd wordt naar 
de stand van zaken. Voorts is de vraag of het College in de oprukkende Afrikaanse varkenspest 
aanleiding ziet om strengere maatregelen te treffen. De SGP staat op het standpunt dat het 
voorkomen van wilde zwijnen een zeer belangrijk wapen is in de strijd tegen de Afrikaanse 
Varkenspest. Het is niet voor niets dat andere provincies èn het Kabinet hebben aangekondigd 
maatregelen te zullen treffen.  
Gedeputeerde Maasdam bevestigt dat het aantreffen van de Afrikaanse varkenspest in België in 
Nederland ook tot de nodige ontrust leidt. Zoals gezegd is in de provincie Utrecht rondom de wilde 
zwijnen al sinds 2012 sprake van een nulstand.   
De huidige stand van zaken is dat incidenteel een enkel wild zwijn wordt waargenomen in het 
zuidoostelijk deel van de provincie. Door de provincie zijn geen meldingen ontvangen van door wilde 
zwijnen veroorzaakte schade.  
Op grond van de nulstand worden extra maatregelen op dit moment niet noodzakelijk geacht. Tot nu 
toe is het de Faunabeheereenheid (FBE) altijd gelukt om de aanwezige wilde zwijnen in korte tijd te 
verwijderen.  
Dit punt, waarover eveneens in IPO-verband wordt gesproken, heeft de aandacht. Spreekster zegt 
toe de Staten op de hoogte te zullen houden van de ontwikkelingen.  
De heer Kraaijeveld merkt op dat vier provincies wilde zwijnen gaan beheren via drijfjacht. Daarmee 
worden de wilde zwijnen mogelijk richting de provincie Utrecht opgejaagd. Geïnformeerd wordt of 
dat een risico kan gaan vormen voor de varkenshouderijen in de provincie Utrecht.  
Gedeputeerde Maasdam antwoordt dat de provincie Utrecht de wilde zwijnen tot nu toe goed kan 
beheren. Het is haar niet bekend welke kant de wilde zwijnen opgedreven zullen worden, maar zij 
gaat er vooralsnog van uit dat de FBE in staat is dit zo nodig goed te beheren.   
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           
1.6 Termijnagenda (versie 3 oktober 2018) 
Gedeputeerde Maasdam deelt het volgende mede. 
Onderzoek Dierenambulances  
Het onderzoek heeft enige vertraging opgelopen omdat in de zomer de opvang van dieren tot extra 
werk heeft geleid; dat heeft prioriteit gekregen.  
Desgevraagd door mevrouw Keller antwoordt spreekster dat de rapportage naar verwachting begin 
november gereed is en derhalve geagendeerd moet kunnen worden voor de volgende vergadering.   
Groene Contour   
Mede In het licht van motie 59 wordt over de groene contour gesproken met de partners Actieplan 
Duurzame Landbouw met Natuur. Naar verwachting gaan begin 2019 pilots van start.   
De heer De Kruijf memoreert dat de Staten bij de Kadernota middelen beschikbaar hebben gesteld 
om per direct actie te ondernemen. De PvdA begrijpt thans dat dit niet in 2018 gebeurt.  
Gedeputeerde Maasdam antwoordt dat het om procesgeld gaat dat met de partners van het 
Actieplan Duurzame Landbouw met Natuur wordt weggezet.  
De heer De Kruijf geeft aan dat de PvdA het zou betreuren als met de beschikbaar gestelde middelen 
niet meer gebeurt dan het in gang zetten van een proces.  
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Mevrouw Noordenbos mist op de termijnagenda hoe de Staten betrokken worden bij de 
totstandkoming van de Samenwerkingsagenda van de Landbouwvisie. 
Voorts mist de SP de aangenomen moties en toezeggingen die in de PS-vergadering zijn gedaan.  
Gedeputeerde Maasdam bevestigt dat de moties nog niet op de Termijnagenda staan; zij gaat er 
vanuit dat dit door de griffie wordt opgepakt. 
De Samenwerkingsagenda wordt op 4 februari 2019 in de commissie besproken. Zij onderschrijft de 
toezegging dat de commissie zal worden betrokken bij de totstandkoming hiervan. Zij zal ervoor 
zorgen dat de momenten, waarop dit zal gebeuren, in de planning worden opgenomen.  
 
De heer Kraaijeveld stelt dezelfde vraag als de SP ten aanzien van de Bodemdalingsvisie. 
De voorzitter antwoordt dat de Bodemdalingsvisie voor de volgende vergadering staat gepland.  
 
De heer Van Muilekom vestigt de aandacht op de Actieagenda Woningmarkt. Door het College is 
toegezegd dat hierop in het najaar 2018 zou worden teruggekomen maar bij afdoening staat thans 
‘integrale afweging Q1 2019’.   
Gedeputeerde Van den Berg antwoordt dat dit inderdaad wat later wordt dan toegezegd. Dat heeft 
te maken met het feit dat bij het onderzoek van Site UD 16 gemeenten betrokken zijn. Deze 
gemeenten zitten nog niet op een lijn voor wat betreft de openbaarheid van locaties die de provincie 
denkt vol te kunnen bouwen. Als dat zichtbaar wordt gemaakt, moet een modus worden gevonden 
dat dit niet direct op tafel ligt bij ontwikkelaars. Op dit moment wordt bekeken in welke vorm de 
Staten zullen worden geïnformeerd over de hoeveelheid woningen die de provincie denkt te kunnen 
realiseren tot 2025 en verder in het bestaand stedelijk gebied.  
Desgevraagd door de heer Van Muilekom antwoordt spreker te verwachten de commissie daarover 
nog voor de verkiezingen te informeren.   
 
Gedeputeerde Pennarts deelt het volgende mede. 
PS informeren over de afspraken met Vitens n.a.v. motie 109 van 2015 
Binnenkort vindt overleg met Vitens plaats. Zij hoopt spoedig daarna bij de Staten terug te kunnen 
komen met de afhandeling van deze oude motie.   
Berichtgeving op website over grondwaterwinningsgebieden zal verhelderd worden 
In de vorige commissievergadering is meegedeeld dat sprake was van een eenmalige campagne ten 
aanzien van grondwateronttrekking en het beschermen van grondwater;  daarmee is de toezegging 
in haar visie afgedaan.  
De voorzitter zegt toe dat dit zal worden aangepast en sluit hierna de bespreking over de 
Termijnagenda af.    
 
1.7 SV Najaarsrapportage 
De voorzitter constateert dat de Najaarsrapportage geen aanleiding geeft tot vragen op het gebied 
van RGW. 
 
1.8. SV Programmabegroting 2019 
Mevrouw Kotkamp merkt op dat de vraag van GroenLinks in het kader van de pilots groene contour, 
of de groen-blauwe dooradering als vervangende invulling van de groene contour dient, bevestigend 
is beantwoord. Geïnformeerd wordt op basis van welke resultaten wordt geconstateerd of het 
inderdaad als vervanging zou kunnen dienen. Daarbij plaatst GroenLinks opnieuw de kanttekening 
dat ervoor moet worden gewaakt om alternatieve invullingen voor de groene contour te bedenken 
zonder deze uiteindelijk ten uitvoer te brengen.  
 
De heer Kraaijeveld merkt op dat er ten aanzien van de natuur inclusieve landbouw tien 
voorbeeldbedrijven zouden moeten komen. D66 constateert dat thans bestaande bedrijven het 
etiket krijgen van natuur inclusieve landbouw, waardoor feitelijk niet veel veranderd behalve de 
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etikettering. D66 is er voorstander van dat er sprake is van tien nieuwe bedrijven die echt een 
verandering ondergaan.  
De heer Overkleeft merkt op dat aangegeven wordt dat het Biodiversiteitsoverleg (blz. 35) de lijst 
met icoonsoorten heeft beoordeeld maar het te vroeg vindt om de lijst nu uit te breiden. Verzocht 
wordt om een nadere toelichting.   
 
De heer Germs deelt mede dat de VVD naast de groene golf in het verkeer de blauwe golf wil 
introduceren. Dat is een tool dat inmiddels in Zuid- en Noord Holland wordt gebruikt. Deze tool is 
gericht op het ontsluiten van realtime gegevens over geopende bruggen en beschikbare ligplaatsen 
in havens; informatie waarmee schippers en weggebruikers hun reis en aankomst beter kunnen 
plannen met minder hinder en ergernis en zonder onnodig brandstofverbruik en uitstoot van 
uitlaatgassen. De VVD acht dit een mooie kans en informeert of het College ervoor voelt om de 
provincie Utrecht hierop eveneens aan te laten haken.   
 
De heer Van Leeuwen vestigt de aandacht op snel internet (blz. 40). Het verheugt de SGP dat de 
gehele provincie wordt voorzien van snel internet. Geïnformeerd wordt hoe dat wordt opgelost in 
Vijfheerenlanden. De SGP heeft vernomen dat dit daar nog lang niet voor elkaar is. 
 
Mevrouw Noordenbos memoreert dat bij ruimtelijke ontwikkeling (blz.21) wordt aangegeven dat het 
bij wonen vooral om toevoeging van woningen gaat teneinde bij te dragen aan het wegwerken van 
het woningtekort. De provincie heeft vooral de focus bij binnenstedelijke ontwikkeling op de fysieke 
leefomgeving. De SP informeert wat de provincie doet als er woningen worden toegevoegd die niet 
bijdragen aan het wegwerken van het woningtekort in de regio op plekken waar dit wel zou moeten 
gebeuren. De SP heeft daarvoor de term ‘scheef bouwen’ bedacht. De SP ziet in deze provincie veel 
gebeuren dat projectontwikkelaars en grondspeculanten samen met overheidspartijen alleen de 
behoefte van de eigen portemonnee volgen. Ter illustratie wijst zij op de koopwoningen boven € 
350.000 op het natuurterrein van de Oude Tempel en het woningbouwprogramma Bisonspoor, 
waarop zij bij de stand van zaken Woningmarkt (agendapunt 2.3) nog nader zal terugkomen.   
Voorts wordt in de Begroting aangegeven dat in 2017 samen met partners de actieagenda 
Woningmarkt is opgesteld. De partners zijn o.a. de ontwikkelaars en de beleggers. Geïnformeerd 
wordt of het College in beeld heeft welke beleggers op dit moment huizen opkopen waardoor veel 
mensen geen woning meer kunnen kopen. Geïnformeerd wordt of de provincie beleid heeft om dit 
tegen te gaan.  
 
De heer Schaddelee merkt op dat de provincie op het gebied Water m.n. voor de lange termijn 
behoorlijke ambities heeft. Op grond van het vorenstaande bevreemdt het de ChristenUnie dat 
daarvoor in de Begroting geen middelen zijn gereserveerd.  
Op het gebied van Bodemdaling heeft de provincie eveneens behoorlijke ambities. Dat komt op 
verschillende plekken terug (o.a. Regiodeal Groene Hart, experimenten met jonge agrariërs). Er zijn 
echter ook nog veel plannen in de maak die nog geen plek hebben in de Begroting. Geïnformeerd 
wordt of daarvoor wel voldoende financiële middelen beschikbaar zijn.   
Ten aanzien van hoogspanningskabels onder is bij de Kadernota afgesproken een intensivering na te 
streven. Ook hiervoor zijn in de Begroting geen financiële middelen opgenomen. Verzocht wordt om 
een nadere toelichting.  
 
De heer Van Muilekom hecht eraan namens de PvdA waardering uit te spreken voor de opzet van de 
Begroting.   
 
De heer Eekels deelt mede dat 50PLUS zich aansluit bij de woorden van de PvdA.  
 
Gedeputeerde Van den Berg bevestigt dat de provincie zich vooral richt op de fysieke leefomgeving 
als het gaat om binnenstedelijk bouwen. De provincie heeft geen expliciete opvatting over het 
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‘scheef bouwen’; dit moet m.n. worden bekeken door gemeenten, woningcorporaties en 
marktpartijen. Als anders wordt gebouwd dan eerder is afgesproken met de provincie in het kader 
van de bijdrage aan de fysieke leefomgeving, is dit niet het eerste aandachtsveld van de provincie. 
Spreker is dit echter nog niet als zodanig tegengekomen in de projecten waarbij de provincie 
betrokken is. 
De provincie heeft in haar beleid als speerpunt sociaal en middeldure huur.   
De provincie heeft geen expliciet beleid om het opkopen van huizen door beleggers tegen te gaan; 
het is hem ook niet bekend of gemeenten dat wel hebben. In de grotere steden is o.a. het opkopen 
door corporaties af te stoten woningbouwcomplexen door buitenlandse beleggers in toenemende 
mate een zorgpunt. Daarover kunnen op gemeentelijk niveau afspraken worden gemaakt m.n. als 
het gaat om het onmiddellijk optrekken van de huur boven € 710,68. Dit probleem is eveneens 
onderkend door de Minister; bekeken wordt of hiervoor iets moet worden geregeld. Het is niet de 
bedoeling dat huurders de dupe worden van wie de verhuurder is.  
Ten aanzien van de hoogspanningskabels licht spreker toe dat de provincie op dit moment concreet  
bezig is met de gemeente Veenendaal die dit trekt namens de andere gemeenten in de provincie. 
Bekeken wordt in hoeverre de grootte van de problematiek gezamenlijk kan worden 
geïnventariseerd om op basis daarvan afspraken te maken over wie wat gaat betalen.  
Er zijn ter zake van de hoogspanningskabels geen financiële middelen opgenomen, omdat dit de 
suggestie kan wekken dat de provincie daaraan een bijdrage gaat leveren. Eerst zal moeten blijken of 
de provincie daaraan daadwerkelijk een bijdrage moet leveren. Het Rijk betaalt 75% en heeft 
eenzijdig besloten dat de overige 25% door de andere overheden moet worden betaald. Daarover is 
nog geen verdeelsleutel afgesproken. De provincies zijn er nog niet over uit dat zij per definitie de 
helft van die 25% voor hun rekening moeten nemen; dat wordt op dit moment in IPO-verband 
uitgezocht. 
 
Gedeputeerde Maasdam zet uiteen dat de provincie voortvarend aan de gang is gegaan met het snel 
internet. Straks zal 90% van de provincie Utrecht daarover beschikken. Op dit moment wordt met het 
CIAW bekeken waar nog witte vlekken zitten en hoe daarmee moet worden omgegaan. 
Vijfheerenlanden is destijds bij het met de 26 gemeenten gesloten convenant betrokken. In dat 
convenant is afgesproken dat gemeenten en provincie eventuele belemmeringen voor de aanleg van 
snel internet zullen wegnemen. In Vijfheerenlanden vindt op dit moment de eerste aanzet voor een 
uitrol plaats. In tegenstelling tot enkele jaren geleden speelt thans, dat de markt behoorlijk is 
aangetrokken; waar vroeger een speler was, zijn dat er nu meerdere. Die marktwerking zal moeten 
worden toegelaten. Vijfheerenlanden heeft derhalve de aandacht en loopt mee in het hele traject.  
De pilots in het kader van de groene contour draaien onder de randvoorwaardelijkheid van een 
bijdrage aan het NNN; de uitkomsten moeten meerwaarde opleveren voor het NNN. Of de afspraken 
rondom de groene contour ooit zullen worden losgelaten, is een discussie die moet worden gevoerd 
bij de evaluatie rondom het Akkoord van Utrecht; dat is na 2019 aan de orde.  
Spreekster memoreert de avond met Statenleden bij een van de boeren bij wie over natuur 
inclusieve landbouw is gesproken. Zij onderschrijft dat het niet alleen om bestaande bedrijven moet 
gaan. Voorop staat dat het bedrijven moeten zijn die een voorbeeldwerking hebben en niet zozeer 
de voorlopers.   
Over de icoonsoorten is eerder in de commissie gesproken. Afgesproken is dat alleen een icoonsoort 
wordt toegevoegd als deze aan de criteria daarvoor voldoet. De Staten zullen daarvan in kennis 
worden gesteld zodra dit aan de orde is.  
 
Gedeputeerde Pennarts merkt op dat zij de vraag of de ‘blauwe golf’ wellicht interessant is voor de 
provincie Utrecht niet direct kan beantwoorden. In Utrecht wordt de landelijke regeling 
Vaarwegbeheer gehanteerd, waarin de openingen van bruggen zoveel mogelijk op elkaar zijn 
afgestemd. Als er iets anders zou moeten, zou deze vraag feitelijk vanuit de gemeenten moeten 
voortkomen omdat zij files/opstropingen constateren. Zij weet overigens ook niet of Utrecht te 
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vergelijken is met de  situatie in de veel grotere provincies Noord- en Zuid-Holland. Indien er 
voldoende signalen zijn, zou het aanleiding kunnen zijn om de tool/app nader te bekijken.   
Ten aanzien van Water heeft de provincie een toezicht- maar geen financieringstaak. Daarvoor zijn 
de waterschappen verantwoordelijk. Spreekster wijst er overigens op dat de Staten in juli € 1,2 mln. 
hebben goedgekeurd voor verbetering van waterkwaliteit en verontreinigende nieuwe stoffen in het 
kader van de KRW. Het is derhalve niet zo dat er bij de provincie helemaal geen middelen voor 
beschikbaar zijn. Dat het niet in deze Begroting staat heeft ook te maken met het naderende einde 
van de Bestuursperiode. Dat zijn altijd de beleidsarme begrotingen. 
In het kader van het project Bodemdaling is een Regiodeal in de maak. Daarop zal de provincie 
moeten bewegen als het concreet wordt. 
Ook in de Landbouwvisie is aandacht besteed aan Bodemdaling. Er komt nog een visie op 
Bodemdaling. Als wordt voorgestaan dat serieus aan te pakken, zal daarbij zeker een 
financieringsvraag komen over hoe de provincie de gewenste effecten, ook op de lange termijn, wil 
behalen.  
Voorts wijst zij op het project sterke Lekdijk dat door de Staten is goedgekeurd. De financiële 
middelen komen in een wat later stadium aan de orde. Vooruitlopende daarop memoreert 
spreekster te hebben aangekondigd dat het over een meerjarige periode wel eens om een bedrag 
van € 10 mln. zou kunnen gaan. Hedenmorgen heeft zij in haar portefeuilleoverleg ten behoeve van 
Salmsteke, gerelateerd aan het project sterke Lekdijk, een bedrag van € 100.000 toegekend voor 
proceskosten; dit gebeurt eveneens door alle andere partners.   
Alhoewel dit wellicht niet zo zichtbaar is in de voorliggende Begroting moge uit het vorenstaande 
blijken dat er wel degelijk ambitie is en daar waar nodig financiële steun wordt gegeven.  
 
Mevrouw Noordenbos merkt op dat het College bevestigt dat de provincie wil bijdragen aan 
woningen waaraan behoefte is. De SP mist in deze echter een actief beleid om dit te bewerkstelligen. 
In Noord-Holland heeft het College zich duidelijk uitgesproken tegen de verhuurdersheffing. 
Geïnformeerd wordt of het College van Utrecht ook voornemens is de verhuurdersheffing beter te 
gebruiken om de doelstelling te halen van woningen waaraan behoefte is. 
De SP heeft vanuit Soest signalen ontvangen dat op de Oude Tempel hele dure woningen zullen 
komen waaraan in die regio niet zozeer behoefte is. Daarbij wordt aangegeven dat de provincie de 
gemeente daartoe aanzet omdat het project Hart van de Heuvelrug winstgevend moet worden 
afgesloten. Verzocht wordt om een nadere toelichting.  
 
De heer Van Leeuwen merkt op dat voor de SGP uit de beantwoording nog niet duidelijk is geworden 
hoe snel internet in Vijfheerenlanden voor elkaar wordt gekregen. De vraag is wat de deadlines zijn 
ten aanzien van de internetaansluitingen. 
 
De heer Germs spreekt zijn teleurstelling uit over de beantwoording ten aanzien van de ‘blauwe golf’. 
De VVD zou graag de verbinding willen zien tussen niet alleen de geopende bruggen maar ook de 
andere in eerste termijn genoemde elementen. Een en ander is terug te vinden op 
www.blauwegolfverbindend.nl. De VVD spoort het College aan daar eens naar te kijken en daarop 
nader terug te komen. 
 
De heer Overkleeft memoreert dat bevestigend is geantwoord op de vraag of de pilots in de groene 
contour zich zullen richten op volwaardige inrichting van het nieuwe gebied. Geïnformeerd wordt of 
de groen-blauwe dooradering een van die volwaardige alternatieven is en of een schriftelijke 
uiteenzetting kan worden verstrekt waarom dat volwaardig zou kunnen zijn i.c. welke criteria daarbij 
worden gehanteerd.  
 
Mevrouw Kotkamp sluit zich aan bij de vraag van D66.  
 

http://www.blauwegolfverbindend.nl/


7 

 

Gedeputeerde Van den Berg merkt op dat de gemeente Soest gaat over de woningen op de Oude 
Tempel. Het is inderdaad een onderdeel van de opbrengst van het programma Hart van de 
Heuvelrug. De opbrengsten moeten in verhouding staan tot het groen dat daar is gerealiseerd. Het is 
overigens aan Soest om te bekijken of de woningen al dan niet voldoen aan de behoefte.  
Mevrouw Noordenbos merkt op dat het om koopwoningen gaat van € 350.000 – 750.000.  
Gedeputeerde Van den Berg geeft aan dat de provincie geen instrumenten heeft om in deze in te 
grijpen. Vanuit de provincie is geen dwang uitgeoefend op Soest om dat type woningen te bouwen 
op de Oude Tempel omdat het een opbrengst moet genereren voor Hart van de Heuvelrug. 
In het kader van Hart van de Heuvelrug zijn afspraken gemaakt over rood en groen. Groen is 
gerealiseerd; nu wordt rood gerealiseerd.    
Spreker heeft in de NRC gelezen dat zijn collega gedeputeerde in Noord-Holland heeft gepleit voor 
het afschaffen van de verhuurdersheffing. De provincie Utrecht doet dat niet. De Minister gaat kijken 
naar de waardestijging van de woning (WOZ-waarde) omdat die mede bepalend is voor de 
verhuurdersheffing. Als de WOZ-waarde torenhoog wordt, is het wellicht verstandig dat wat te 
temporiseren. Daaronder heeft de provincie Utrecht wel haar handtekening gezet.  
Mevrouw Noordenbos vraagt zich af of de zin “dat getracht wordt bij te dragen aan de behoefte van 
de woningmarkt” niet moet worden geschrapt op grond van het feit dat de provincie geen actief 
beleid voert om dat voor elkaar te krijgen.  
Gedeputeerde Van den Berg merkt op dat de SP veel vragen stelt die feitelijk op gemeenteniveau 
moeten worden gesteld omdat de provincie daarin geen bevoegdheid heeft. Hetgeen de provincie 
doet, doet zij samen met gemeenten met de haar beschikbare instrumenten (stimuleren, faciliteren 
van processen, inzicht verschaffen door monitoring). De provincie kan geen prestatieafspraken 
maken, omdat dit op een ander niveau is belegd. Spreker is het niet met de SP eens dat die zin moet 
worden geschrapt. Overigens verwijst spreker naar de Actieagenda Woningmarkt, waarin de acties 
zijn opgenomen die de provincie doet. 
 
Gedeputeerde Maasdam merkt met betrekking tot snel internet op dat gemeenten en vrijwilligers 
daarin een belangrijke rol spelen. Vanuit de Gebiedscommissies wordt geholpen om de processen 
goed op gang te krijgen. Dat gebeurt ook in Vijfheerenlanden. De provincie gaat op 16 oktober a.s. op 
bezoek bij Vijfheerenlanden. Zij zegt toe nogmaals bij de gemeente te zullen aankaarten dat zij daarin 
een wezenlijke rol te vervullen hebben. Ieder gebied heeft zijn eigen specifieke problematiek.  
Volgens spreekster speelt in Vijfheerenlanden dat er meerdere aanbieders zijn waardoor het wat 
diverser wordt.   
Desgevraagd door de heer Van Leeuwen antwoordt spreekster dat er geen Gebiedscommissie actief 
is in Vijfheerenlanden. De Gebiedscommissie Utrecht West neemt Vijfheerenlanden hierin mee.  
De pilots in de groene contour moeten bijdragen aan het NNN. In dat kader zijn provinciale 
randvoorwaarden meegegeven w.o. versterken van het NNN, bijdragen aan de Utrechtse 
biodiversiteit, behalen van ecologische doelen; een van de belangrijkste issues is dat er een 
bedrijfseconomisch haalbaar verdienmodel uit moet komen.  
Een pilot moet echter enigszins buiten de lijntjes kunnen kleuren omdat daarvan anders niet wordt 
geleerd en de provincie zichzelf niet uitdaagt wat dit in de toekomst moet gaan betekenen voor het 
Akkoord van Utrecht. Spreekster zegt toe in een memo nader te zullen toelichten hoe wordt 
omgegaan met de pilots en hoe dit proces volgtijdelijk wordt doorlopen.  
 
Gedeputeerde Pennarts geeft aan inmiddels de website blauwegolfverbindend.nl  te hebben 
bekeken; het bevat interessante informatie. Spreekster informeert of de VVD signalen heeft 
ontvangen dat mensen deze informatie missen.  
De heer Germs antwoordt dat de VVD nog geen uitgebreid veldonderzoek heeft gedaan naar de 
behoefte. Bekend is dat de Oude Rijn bij Woerden een item is dat speelt. De VVD heeft slechts als 
suggestie aan het College willen meegeven daarop als provincie Utrecht aan te haken.   
Gedeputeerde Pennarts zegt toe de mogelijkheden nader te zullen bekijken.   
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De voorzitter rondt de bespreking dit onderwerp af.  
 
2. WATER/WONEN 
2.1 SV Wijziging Reglement HDSR 2009 in verband met geborgde zetels en kleine grenswijzigingen 
De heer Van der Steeg deelt mede dat de PvdD zich kan vinden in het voorliggende voorstel. 
De PvdD hecht eraan nogmaals steun uit te spreken voor de destijds aangenomen motie die pleit 
voor het afschaffen van de geborgde zetels. De PvdD ziet daar geen meerwaarde in en staat op het 
standpunt dat de algemene democratie die belangen goed kan borgen.  
Bij HDSR hebben de geborgde categorieën één fractie gevormd. Dat is op zich geen probleem ware 
het niet, dat er conform de Waterschapswet minimaal één geborgde categorie zitting moet hebben 
in het Dagelijks Bestuur. Dat betekent dat deze fractie bij de Coalitieonderhandelingen een 
ongekende machtspositie inneemt en daarmee de algemene democratie in een houtgreep zou 
kunnen hebben.  
Mevrouw Chidi merkt op dat het volgens D66 thans niet daarom gaat. D66 heeft aangegeven het op 
een ander moment te willen hebben over de geborgde zetels en zich derhalve als zodanig niet op dit 
debat voorbereid.   
De heer Van der Steeg merkt op dat de geborgde zetels wel in het voorliggende stuk terugkomen en 
de vraag daarmee in de visie van de PvdD relevant is. Geïnformeerd wordt of de provincie in haar 
reglementen kan verbieden dat geborgde categorieën één fractie vormen. Zo ja dan is de vraag of 
het College bereid is dit als zodanig te regelen en zo nee of het College dit zou willen bepleiten bij het 
Rijk.  
 
De heer De Kruijf deelt mede dat de PvdA geen moeite heeft met de grenswijzigingen, waarmee het 
voorliggende voorstel een sterstuk mag zijn.  
Blijkbaar kan de provincie niets aan de geborgde zetels doen omdat dit zo in de Wet vastligt. De 
provincie kan zelfs als tussenstap het aantal zetels niet omlaag brengen, hetgeen de PvdA graag had 
gewild. Als met het voorliggende voorstel wordt ingestemd, wordt impliciet ingestemd met het feit 
van de geborgde zetels. De PvdA zou op zijn minst kenbaar willen maken dat de provincie het daar 
niet mee eens is. Wellicht dat dit alsnog in de toelichting kan worden opgenomen.  
 
De heer Schaddelee deelt mede dat de ChristenUnie zich aansluit bij het betoog van de PvdA. Om dat 
signaal af te geven zou voor de ChristenUnie zelfs een reden kunnen zijn om tegen het voorstel te 
stemmen. Hetgeen door de PvdD met betrekking tot de geborgde zetels naar voren is gebracht, is 
precies waar ook bij de ChristenUnie de pijn zit rond dit onderwerp. 
 
De heer Germs merkt op dat zolang er in de Waterschapswet sprake is van de geborgde zetels dit in 
de visie van de VVD netjes moet worden ingevuld. Thans ligt een voorstel tot een technische 
aanpassing voor, waarmee door de VVD kan worden ingestemd.  
 
Mevrouw Chidi deelt mede dat D66 zich aansluit bij het betoog van de VVD. Wat D66 betreft kan dit 
een sterstuk zijn. 
 
De heer Schaddelee merkt op dat de VVD en D66 terecht verwijzen naar de huidige wettelijke 
situatie. De vraag is of de VVD en D66 zich wel zouden willen aansluiten bij een bezwaar tegen de 
huidige systematiek.  
De heer Germs antwoordt dat de VVD de desbetreffende motie destijds niet heeft gesteund. De VVD 
is principieel niet tegen de geborgde zetels. Het vertegenwoordigt een categorie die, evenals de 
categorie burgers, een behoorlijke waterbelasting moet betalen.   
Mevrouw Chidi deelt mede dat D66 zich aansluit bij de VVD. D66 hecht eraan daar op een ander 
moment wat uitgebreider en onderbouwd met argumenten te spreken.  
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De heer Kroon deelt mede dat GroenLinks zich aansluit bij de gemaakte opmerkingen over de 
geborgde zetels. Dat is echter voor GroenLinks geen reden om niet met het voorliggende voorstel in 
te stemmen, omdat dit een oneigenlijk argument is.  
 
Gedeputeerde Pennarts bevestigt dat, zolang in het kader van de Waterschapswet sprake is van de 
regeling geborgde zetels, de provincie dient zorg te dragen voor een goede uitvoering van die 
regeling. Daarop heeft het voorliggende voorstel betrekking. 
Spreekster is bereid in de toelichting te memoreren dat de Staten in meerderheid een motie hebben 
aangenomen waarin een opmerking is gemaakt over geborgde zetels. Dat betreft dan echter een 
toevoeging op het stuk, omdat het daar thans niet over gaat. Het is destijds niet gelukt om dit 
gewijzigd te krijgen in de Waterschapswet, zodat de provincie hieraan gehouden is. De Staten 
kunnen op ieder gewenst moment de discussie daarover opstarten, maar dit betreft een kleine 
technische wijziging in de regelgeving.   
 
De heer De Kruijf benadrukt nogmaals dat de Staten in meerderheid hebben uitgesproken dat 
geborgde zetels een ongewenste situatie wordt geacht. Op grond hiervan pleit de PvdA ervoor dit als 
zodanig in de toelichting op te nemen, hetgeen wat sterker is dan de toezegging in de 
beantwoording.  
 
De heer Van der Steeg merkt op dat zijn in eerste termijn gestelde vragen nog niet zijn beantwoord.   
 
Gedeputeerde Pennarts licht toe niets te hebben willen afdoen aan de motie; die kan desgewenst 
worden meegestuurd. Zij heeft willen aangeven dat de motie in deze context niet zo relevant is, 
omdat het om een wijziging gaat. Zij zegt toe richting het waterschap te zullen communiceren hoe de 
Staten in meerderheid over geborgde zetels denken.  
De geborgde zetels zijn bij Waterschapswet geregeld. Daaraan kan de provincie niets veranderen.  
De heer Van der Steeg begrijpt dat. Mogelijk zou in het provinciale reglement kunnen worden 
geregeld, dat voorkomen wordt dat ze ‘bij elkaar op schoot gaan zitten’ omdat dit een ongewenste 
‘machtspositie’ bij coalitieonderhandelingen voorkomt richting de algemene democratie. Als dit niet 
kan worden geregeld, is de vraag of het College bij het Rijk wil aangeven dat de provincie Utrecht dit 
een ongewenste situatie vindt.  
Gedeputeerde Pennarts is van mening dat een onderscheid dient te worden gemaakt tussen een 
standpunt van de Staten over geborgde zetels en de politieke werkwijze die daaruit kan voortkomen. 
Zij vindt het plausibeler om daar waar relevant het in meerderheid ingenomen standpunt ten aanzien 
van geborgde zetels te vertolken richting waterschap of Rijk.  
De PvdD doelt op hoe daarmee wordt omgegaan. Dat is politiek. Als Bestuur en Toezichthouder van 
de waterschappen is een standpunt daarover lastiger te ventileren.   
De heer Van der Steeg informeert of het College wel erkent dat de mogelijkheid om bij elkaar op 
schoot te gaan zitten aanwezig is en dit richting de algemene democratie op z’n mildst gezegd een 
ongemakkelijke situatie is. 
Gedeputeerde Pennarts onthoudt zich van een standpunt daarover. De PvdD schetst een politieke 
situatie. Hetgeen de PvdD schetst zal mogelijk gebeuren en de PvdD heeft daar een opvatting over, 
die zij aan de PvdD laat. 
De vraag of het College hier wat aan kan doen, beantwoordt zij negatief; dat betreft teveel een 
politieke uitwerking van regelgeving.  
De Staten hebben in meerderheid een opvatting over geborgde zetels. Zij is bereid die opvatting te 
herhalen, maar daar blijft het wat haar betreft bij.  
Mevrouw Broere hecht eraan op te merken dat de PVV het College in deze steunt.  
 
De voorzitter rondt de bespreking af met de conclusie dat de commissie ermee instemt het 
voorliggende voorstel als sterstuk door te geleiden naar de PS-vergadering met inachtneming van de 
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toezegging, dat in de toelichting expliciet de opvatting van de meerderheid van de Staten over de 
geborgde zetels wordt gememoreerd en de desbetreffende motie wordt meegestuurd.   
 
2.2 Memo GS inz. Rapportage HDSR 
De voorzitter memoreert dat dit onderwerp is geagendeerd op verzoek van de PvdD. 
 
De heer Van der Steeg spreekt in de eerste plaats waardering uit voor de ontvangen waardevolle en 
nuttige informatie.  
Spreker memoreert dat de waterschappen Rivierenland en HDSR jaarlijks een voortgangsrapportage 
maken over de uitvoering van de KRW. De twee andere Utrechtse waterschappen doen dit kennelijk 
niet. Geïnformeerd wordt of het College deze twee waterschappen wil verzoeken dat eveneens te 
doen. Dat is niet alleen voor het Waterschapsbestuur maar ook voor de provincie nuttig, omdat 
hiermee een totaalbeeld kan worden verkregen voor Utrecht.  
Het beeld dat uit de rapportage naar voren komt, is dat met de maatregelen weliswaar op koers 
wordt gelegen maar de doelen niet worden gehaald. In chemisch opzicht voldoen 14 van de 30 
waterlichamen; in ecologisch opzicht geen enkele. Dat is overigens ook de situatie zoals die in 2009 
was. 
Thans is sprake van de tweede KRW periode 2016 – 2021. De KRW kent het ‘one out all out’ principe. 
Geïnformeerd wordt of de inschatting is dat de situatie bij HDSR representatief is voor de andere 
Utrechtse waterschappen. 
Bij de huidige koers lijkt het doel bereiken een welhaast onmogelijke opgave te zijn. De vraag is wat 
er volgens het College zou moeten gebeuren om te bewerkstelligen dat de doelen wel zijn gehaald in 
2027.  
De PvdD acht het eventueel voorsorteren op doelverlaging onwenselijk. Geïnformeerd wordt hoe het 
College denkt over eventueel een tandje erbij c.q. een versnelling.  
 
Gedeputeerde Pennarts geeft aan dat de provincie de waterschappen de jaarlijkse rapportage niet 
kan opleggen. Op verzoek van de PvdD heeft het College deze vraag aan de waterschappen 
voorgelegd. HDSR heeft daaraan voldaan. Rivierenland was daartoe eveneens bereid, maar heeft 
prioriteit moeten geven aan zaken die te maken hebben met de droogte van de afgelopen periode.   
Van Vallei & Veluwe is vernomen, dat ze op koers liggen en zelf positief zijn over het halen van de 
doelen.  
Spreekster is bereid het verzoek om een jaarlijkse voortgangsrapportage nogmaals bij de andere 
Utrechtse waterschappen neer te leggen.   
Het beeld over de maatregelen en het op koers liggen daarvan heeft te maken met de manier 
waarop er gemeten is. Er zijn wel verbeteringen te constateren, maar in de praktijk wordt er voor de 
KRW maar een keer per zes jaar gemeten. Tussentijdse vorderingen en wijzigingen zijn niet te vinden 
in de KRW rapportages.    
Met betrekking tot de vraag, of de doelen zullen worden gehaald ,licht spreekster toe dat er enkele 
hardnekkige problemen zijn. Een daarvan is het uitspoelen van de nutriënten. Het is een probleem de 
KRW richtlijnen te halen. Dat heeft m.n. te maken met maatregelen die de sector zelf moet nemen. 
Er is wel een paar maatregelen in werking gesteld w.o. een delta aanpak en een versnellingstafel met 
de sector zelf om te zorgen dat op dit punt tot een verbetering wordt gekomen.  Hetgeen echter het 
meest zal helpen in deze  is een uniforme toepassing van de KRW richtlijnen i.c. een wellicht 
aangescherpte wet- en regelgeving op dat punt.  
Het gaat om het nastreven van Europese regelgeving op het gebied van waterkwaliteit. Van een 
doelverlaging is geen sprake. De derde termijn van de KRW gaat in op grond waarvan het op zich 
interessant is nader met elkaar van gedachten te wisselen wat de provincie te doen valt. 
Het is geen sinecure om de doelstellingen te halen. De wens om daaraan bij te dragen is breed, maar 
het is hardnekkig en weerbarstig.  
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De heer Van der Steeg kan zich voorstellen dat de aangekondigde bijeenkomst over de KRW derde 
termijn in januari 2019 een goed moment is om hierover verder te spreken. Spreker kan zich 
voorstellen dat daarbij eveneens de opmerking van de ChristenUnie bij de Begroting over 
financiering op de lange termijn kan worden betrokken.   
De PvdD begrijpt dat de provincie geen jaarrapportages kan afdwingen bij de waterschappen. De 
provincie heeft echter wel een toezichthoudende rol. In dat kader kan de PvdD zich voorstellen dat 
de provincie de andere waterschappen verzoekt eveneens een jaarrapportage te verstrekken.  
Gedeputeerde Pennarts geeft aan dit ook zo te zien. Zij zegt toe dit verzoek nogmaals te agenderen 
In de Bestuurlijke Overleggen met de waterschappen.    
 
De heer De Heer schrikt van de mededeling dat er maar eens in de zes jaar wordt gemeten. De 
ChristenUnie kan zich voorstellen dat de totaalrapportage eens in de zes jaar wordt verstrekt, maar 
veronderstelt dat er tussentijds toch wel steekproeven plaatsvinden op kleine schaal in  
deelgebieden.  
 
Mevrouw Noordenbos leest in de rapportage dat HDSR zich in verband met de komst van de 
Omgevingswet afvraagt hoe in de Omgevingsvisies en plannen van provincie en gemeenten wordt 
ingespeeld op de uitdaging om meer maatwerk en bewijslast aan te kunnen. Als het nu al moeilijk is, 
is de vraag hoe het straks wordt. 
 
De heer Germs deelt mede dat de VVD het verzoek van de PvdD met betrekking tot jaarrapportages 
van de andere waterschappen steunt.     
 
Mevrouw Chidi spreekt haar waardering uit voor de interessante rapportage van HDSR en verzoekt 
die waardering ook over te brengen richting HDSR. D66 kijkt uit naar de informatiesessie in januari en 
naar de rapportages van de overige waterschappen die hopelijk nog zullen worden verkregen.   
 
Mevrouw Kotkamp merkt op dat in de voorliggende rapportage staat dat de ecologische toestand in 
geen van de KRW-lichamen op alle onderdelen voldoet en het feitelijk nergens goed is. De vraag is of 
dit komt doordat er maar eens in de zes jaar wordt gemeten waardoor tussentijdse verbetering niet 
zichtbaar is of dat dit echt niet op koers licht op dit moment.  
 
Gedeputeerde Pennarts corrigeert haar eerdere opmerking dat er maar een keer in de zes jaar wordt 
gemeten voor de KRW; er wordt een keer in de zes jaar gerapporteerd. Dat heeft te maken met de 
langjarigheid van de maatregelen. Het heeft tijd nodig voordat effect van de maatregelen wordt 
gezien. Er wordt tussentijds wel gemeten zoals blijkt uit de voorliggende rapportage van HDSR. Op 
grond daarvan onderschrijft zij dat het ook interessant is deze rapportages van de andere 
waterschappen te ontvangen.   
Zoals gememoreerd zal in januari met elkaar worden gesproken over de derde termijn van de KRW. 
De waterschappen zijn daarbij aanwezig. In die bijeenkomst kunnen de Staten zelf het gesprek 
voeren over hoe zij omgaan met de KRW richtlijnen, de rapportages en tussentijdse metingen.  
In die bijeenkomst komt eveneens aan de orde hoe in de Omgevingsvisie kan worden omgegaan met 
dit soort informatie.   
Er is verbetering zichtbaar maar omdat er maar eens in de zes jaar wordt gerapporteerd en in de 
tussentijd weliswaar wordt gemeten maar niet op alle parameters blijft een en ander enigszins in het 
ongewisse. Een keer in de zes jaar wordt de thermometer er volledig ingestoken. Tot die tijd zijn het 
halve metingen en halve conclusies.  
 
Mevrouw Koelewijn informeert hoe dit op elkaar kan worden afgestemd zodat wel een goed beeld 
wordt verkregen. Het lijkt er nu op dat er nog heel veel diversiteit is en het lastig is zaken met elkaar 
af te stemmen, hetgeen niet de bedoeling kan zijn.   
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Gedeputeerde Pennarts verwijst in deze naar het bij de ter informatie toegezonden stuk 
kwaliteitsmetingen. Daarin is veel van de zojuist gevraagde informatie terug te vinden. Wat het CDA 
zegt is in feite juist. Eens in de zes jaar wordt het volledige beeld verstrekt en in de tussentijd zijn er 
wel degelijk verbeteringen, maar de provincie heeft dat inzicht niet tenzij alle waterschappen 
meewerken aan het verstrekken van een jaarrapportage.   
 
De voorzitter sluit de bespreking over dit onderwerp af.   
 
2.3 SB Stavaza Woningmarkt 
De voorzitter memoreert dat dit onderwerp is geagendeerd op verzoek van de PvdA en de SP.  
 
De heer Van Muilekom zet uiteen dat er in algemene zin veel speelt op het gebied van de 
woningmarkt.  
Minister Ollongren heeft een verdergaand standpunt dan GS. Zij meldt dat er niet aan ontkomen kan 
worden om buiten de rode contouren te gaan bouwen. De vraag is hoe het College daarmee omgaat 
en wat de andere fracties hiervan vinden.    
Op 18 oktober a.s. is er een bijeenkomst over de Woningmark. Geïnformeerd wordt of in die 
bijeenkomst ook wordt besproken waar de 100.000 woningen dienen te worden gebrouwd die extra 
ruimte vragen.  
Er moeten veel woningen worden gebouwd op de juisten plekken. Geïnformeerd wordt hoe tot de 
versnelling wordt gekomen gezien het tekort aan menskracht in de bouw en installatietechniek. 
Voorts is de vraag wat de EBU hierin gaat betekenen.   
Motie 83 wordt als afgerond beschouwd. Naast andere trajecten loopt het onderzoek Site UD nog.  
Het lijkt de PvdA logisch als de motie pas als afgerond wordt beschouwd als het resultaat van dit 
onderzoek bekend is. Geïnformeerd wordt hoe de andere fracties dit zien.   
 
Mevrouw Noordenbos deelt mee dat de SP van gemeenteraadsleden in Stichtse Vecht de volgende 
signalen heeft gekregen. 
Er komen 4 woontorens in Bisonspoor (totaal ca. 250 appartementen). Het plan wijkt volledig af van 
de door de gemeente vastgestelde Woonvisie en eveneens van de in de regio vastgestelde 
woonbehoefte. In de eerste twee woontorens komt geen sociale huur. Het is nog niet duidelijk wat in 
de andere woontorens komt. Zeker is wel dat totaal geen 30% sociaal gebouwd gaat worden 
(wachttijd Stichtse Vecht 14 jaar). Er staat wel veel middeldure huur gepland in de woontorens. Deze 
huur is echter niet geborgd. Er is geen ruimte voor groen. Er komt geen school bij. Het aan de buurt 
beloofde wijkcentrum en gezondheidscentrum wordt gebouwd onder verhuurvoorwaarden van de 
(plaatselijke) projectontwikkelaar Wintertrust. 
Geïnformeerd wordt op welke voorzieningen men is aangewezen. Als dit op die van de andere wijken 
is, betekent dit dat daar de parkeerdrukte ook zal toenemen. Er is geen goede verkeersdoorstroming 
meegenomen in de plannen. 
Geïnformeerd wordt of dit past in de provinciale actieagenda Woningmarkt, de Nationale 
Woonagenda, de plannen van U NED, BO MIRT, het binnen-dorpelijk verdichten van de ARK en de 
woningmarktonderzoeken van Primos. Indien dat het geval is, informeert de SP hoe. Indien dat niet 
het geval is, is de vraag of de provincie al instrumenten heeft om sturend op te treden en zo ja welke 
dat zijn en op welke punten de provincie zou willen sturen. 
 
Gedeputeerde Van den Berg zet uiteen dat de regio vorige week een indringend gesprek heeft 
gevoerd met Minister Ollongren over de voortgang van de woningbouw in de brede zin van het 
woord w.o. in opmaat naar de MRIT-tafel; woningbouw en bereikbaarheid zijn vraagstukken die aan 
elkaar gekoppeld zijn. De regio heeft de Minister aangegeven dat op grond van de prognoses van 
Primos tot 2050 tussen 155.000 – 170.000 woningen extra moeten worden bijgebouwd. Tot 2025 in 
de regio Utrecht ca. 100.000, waarvan de provincie 25.000 denkt te kunnen realiseren in bestaand 
stedelijk gebied. Door de U16 wordt dat beeld gedeeld. Spreker houdt in deze een slag om de arm 
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omdat er nog discussie is over het Site UD rapport als het gaat om met welke dichtheden wordt 
gerekend in de gebieden waar nog een revitalisering of transformatie mogelijk is. In dat traject zijn 
alle woningen meegenomen die de komende jaren door woningcorporaties gesloopt, geamoveerd, 
gesaneerd of verbeterd zullen worden.  
Tot 2025 is er derhalve niets aan de hand, maar over hoe nu verder daarna zal het gesprek met 
elkaar moeten worden aangegaan. Daarbij komt het vraagstuk aan de orde van binnen de rode 
contour in het groen bouwen dan wel buiten de rode contour. Daarbij dient tevens het vraagstuk van 
de bereikbaarheid te worden betrokken 
Op de bijeenkomst Woningmarkt wordt m.n. gesproken over de eerste dagen van de 100 dagen 
challenge. Daaraan is een prijs verbonden om te komen tot daadwerkelijke invulling van projecten 
die bijdragen aan een versnelling in de woningbouw door gezamenlijke partijen (marktpartijen, 
gemeenten, provincie en woningcorporaties). Er wordt niet expliciet gesproken over de ruimte i.c. 
waar de 100.000 woningen zouden moeten worden gebouwd.  
Het tekort aan menskracht in de bouw en installatietechniek is geen quick fix. De provincie heeft in 
de regio Utrecht en Amersfoort met samenwerkende bouwondernemingen en installatiebedrijven 
een stimuleringsfonds bouw en werken met baangarantie afgesproken. Daarnaast is in het kader van 
aansluiting onderwijs – arbeidsmarkt de Technologieraad opgericht, waarover de Staten eerder zijn 
geïnformeerd. Het is echter een hardnekkig en weerbarstig probleem. De provincie heeft daar geen 
oplossing voor. Een probleem is o.a. dat dat leerlingen op (V)MBO-niveau niet per definitie kiezen 
voor techniek.  
Mevrouw Noordenbos merkt op dat er op dit moment onvoldoende woningen zijn op het 
salarisniveau van deze vakmensen. De SP kan zich voorstellen dat daaraan aandacht wordt besteed. 
Gedeputeerde Van den Berg antwoordt niet te weten wat de provincie daaraan zou kunnen/moeten 
doen.  
Spreker merkt op er geen moeite mee te hebben als de afhandeling van motie 83 wordt gekoppeld 
aan het resultaat van het onderzoek door Site UD.   
Spreker is het niet eens met de SP dat de vier woontorens in Bisonspoor volledig afwijken van de 
door de gemeente vastgestelde Woonvisie. In de Woonvisie staat niet dat er in Bisonspoor sociale 
woningbouw moet komen. De plannen hebben betrekking op de hele gemeente Stichtse Vecht en 
niet op Bisonspoor sec.  
Voorts stelt de SP dat het plan afwijkt van de in de regio vastgestelde woonbehoefte. Indien dit op 
individueel projectniveau wordt gekeken, is dit mogelijk het geval. Het betreft echter slechts een 
onderdeel. Dit is een van de bijdragen om te komen tot bv. doorstroming zodat doelgroepen van 
beleid kunnen worden gehuisvest.  
Mevrouw Noordenbos informeert of het College het met de SP eens is, dat de niet gereguleerde 
middeldure huur de doorstroming niet bevordert omdat mensen niet weten waar ze aan toe zijn als 
ze uit de sociale woningbouw in die middeldure huur terecht komen.  
Gedeputeerde Van den Berg onderschrijft dit niet geheel. Het is van tweeën een. Er is zowel 
kwalitatief als kwantitatief een grote behoefte aan die categorie woningen. Daarnaast betekent een 
onderdeel van het bouwen voor die categorie dat mensen, die op dit moment in een sociale 
huurwoning zitten maar bv. kwalitatief groter willen wonen of geen tuin meer willen hebben, in die 
middeldure huur terecht kunnen komen. Dit los van de vraag op welk niveau de huur afgetopt wordt;  
spreker kan zich voorstellen dat, als middeldure huur in Stichtse Vecht tot € 1500 gaat, de vraag is of 
die sprong wel wenselijk is.  
Wat in de andere twee woontorens komt, is nog niet bekend.   
Dat de wachttijd fors is, is evident. De druk op de woningmarkt in de regio is erg groot.  
 
De heer Van Muilekom zet uiteen dat het thema van het aanbod aan arbeidskracht de PvdA 
bezighoudt. Zichtbaar is hoe lastig het is om dit in opleidingen goed te vertalen en mensen daarvoor 
te enthousiasmeren. De PvdA informeert of er, gezien deze problematiek, rekening moet worden 
gehouden met meer arbeidsmigranten vanuit het buitenland om de woningen gebouwd te krijgen.   
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Mevrouw Noordenbos verzoekt het College nogmaals goed naar het project Bisonspoort te kijken.   
 
De heer Van Leeuwen merkt met betrekking tot de vraag van de PvdA, hoe fracties tegenover 
eventuele uitbreiding van de rode contour staan, op uit de beantwoording te hebben begrepen dat 
het College daarover pas wil gaan nadenken na 2025. Geïnformeerd wordt of dat klopt. Indien dat 
het geval is, vindt de SGP dit veel te laat. De SGP geeft mee dat dit in haar visie nu al moet gebeuren.  
 
De heer Schaddelee deelt mede dat de ChristenUnie zich aansluit bij de SGP. Volgens de ChristenUnie 
wordt hierover rond het Koersdocument in het kader van de Omgevingsvisie ook al nagedacht. Op 8 
oktober jl. heeft daarover een discussie plaatsgevonden. 
Ten aanzien van de rode contour is de ChristenUnie tot nu toe altijd tamelijk strak in de leer geweest. 
Binnen de fractie en achterban is echter een verschuiving zichtbaar om daarnaar op een nieuwe 
manier te kijken.  
Wat de ChristenUnie betreft is motie 83 wel uitgevoerd. Er wordt om onderzoek gevraagd en die 
onderzoeken lopen. Voorts wordt iets gezegd over een plan van aanpak bij de Kadernota. Daarbij 
wordt verder geen jaartal genoemd. Als dit ooit bij een Kadernota terugkomt, is de ChristenUnie 
tevreden.  
 
Mevrouw Broere wijst op een interessant artikel in het Financieel Dagblad d.d. 12 oktober jl. met de 
titel:“Woontorens bouwen in het laatste stukje groen of eindelijk eens investeren in het 
buitengebied.’, dat zij onder de aandacht aanbeveelt.  
Het standpunt van de PVV over de rode contouren is genoegzaam bekend. De PVV is voorstander van 
een goede mix van woningen en woontorens. De PVV pleit ervoor gemeenten zelf te laten beslissen 
wat er moet gebeuren, ook in de kernrandzones.   
De PVV merkt op dat er ook nog pauzelandschappen zijn waar versneld zou kunnen worden 
gebouwd. 
De vraag is hoe de woningbouw wordt gezien in relatie tot de geplande windmolens en 
zonneweiden, die eveneens veel ruimte vragen.   
Een andere problematiek is, dat in het kader van ‘alle woningen van het gas’ veel flats zullen moeten 
worden gesloopt.   
Tot slot merkt spreekster op dat in de bijeenkomst over de Omgevingsvisie d.d. 8 oktober jl. door het 
College werd aangegeven dat er ook nog behoefte is aan bedrijventerreinen. Die opmerking heeft de 
PVV zeer verbaasd. Verzocht wordt om een nadere toelichting.  
 
Mevrouw Koelewijn merkt op dat de beantwoording ervoor pleit om motie 83 vooralsnog aan te 
houden en te kijken waar behoefte is en waar die behoefte is in de provincie. Vanuit het CDA is dat 
de insteek. Het is niet zo dat het CDA perse wil vasthouden aan de rode contouren, maar op het 
moment dat daaroverheen wordt gegaan moet dit wel op een hele doordachte manier gebeuren.  
 
Mevrouw Chidi deelt mede dat D66 zich in grote lijnen aansluit bij het betoog van de ChristenUnie.  
D66 denkt dat het mede met het oog op het komende Koersdocument goed is om, zoals het CDA 
aangeeft, goed doordacht te kijken. Er moet genoten kunnen worden van het kwalitatief groen en er 
moet goed gewoond kunnen worden binnen de rode contour. D66 heeft zich altijd hard gemaakt 
voor het feit dat mensen een dak boven hun hoofd moeten hebben. Er zit echter nog een wereld 
tussen de groene en de rode contouren en een wereld van ‘wat dan’ als aan de rode contour wordt 
getornd. D66 is daar niet direct voor, maar acht het wel gewenst om daarover nader met elkaar van 
gedachten te wisselen.   
Mevrouw Broere begrijpt dat D66 het in deze niet eens is met hun Minister.  
Mevrouw Chidi antwoordt dat een Minister moet besturen; spreekster is geen bestuurder maar 
Statenlid. Minister Ollongren heeft overigens aangegeven, dat er een interpretatie zit aan het artikel; 
spreekster gaat dit thans niet herhalen. Na het artikel is nog een artikel verschenen.  
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Thans gaat het om politiek op provinciaal niveau en spreekster maakt zich in deze m.n. sterk voor de 
achterban die zij in de Staten vertegenwoordigd.   
 
De heer Germs merkt op dat de VVD het te laat vindt als pas in 2025 wordt gesproken over ‘hoe nu 
verder’. Gelet op de aantallen wordt het een enorme puzzel. De VVD is er voorstander van om nu al 
van gedachten te wisselen over op welke plekken het wel zou kunnen en daarbij niet te denken in 
beperkingen maar in mogelijkheden. Spreker memoreert de toezegging van het College dat in deze 
een soort vlekkenplan zou worden opgesteld. De vraag is wanneer de Staten die tegemoet kunnen 
zien. Het is balanceren rond de contouren. De VVD pleit in deze ook voor aandacht voor het op peil 
houden van de leefbaarheid op het platteland.  
Naar aanleiding van een desbetreffende opmerking van mevrouw Noordenbos antwoordt spreker. 
dat de VVD niet tegen het bouwen binnen de rode contour is. De VVD verwacht echter dat er straks 
binnen de rode contour voor welke doelgroep dan ook te weinig ruimte beschikbaar is en derhalve 
naar alternatieven moet worden gezocht om de genoemde aantallen te halen. Op grond hiervan wil 
de VVD verder kijken dan de huidige rode contour. Daarbij zal echter ook goed naar de beperkingen 
moeten worden gekeken w.o. dat er zorgvuldig moet worden omgegaan met de natuur.  
 
Mevrouw Keller deelt mede dat het niet zal verbazen dat de PvdD het niet eens is met de oproep van 
Minister Ollongren. Spreekster memoreert dat de PvdD in maart jl. al heeft aangehaald dat 80 – 90% 
van de in het bezit van projectwikkelaars zijnde grond buiten de rode contour ligt. Dat vindt de PvdD 
zorgelijk, omdat ze lijken te speculeren op het volbouwen van het buitengebied; dat kan niet de 
bedoeling zijn. Het lijkt de PvdD goed als de provincie duidelijk stelling neemt tegen de uitspraken 
van de Minister.  
 
De heer Eekels deelt mede dat 50Plus de woningbouw hoog in het vaandel heeft staan, ook 
bijzondere woonvormen daarvoor. Voor 50Plus is de rode contour niet heilig. 50Plus pleit ervoor de 
energie niet te steken in het handhaven van de rode contour, maar in het snel realiseren van 
oplossingen op de juiste plaatsen; met de kaart erbij de kansen bekijken.  
 
Mevrouw Koelewijn merkt op dat het om capaciteit gaat, maar in deze rapportage wordt eveneens 
het een en ander genoemd over de Energietransitie als geheel. Die vraagt ook nog eens om extra 
capaciteit. Daar zullen de Staten zich met elkaar terdege bewust van moeten zijn. Naast Mobiliteit is 
ook de Energietransitie van belang als wordt bekeken wat en waar zal worden gebouwd. Dat zal een 
randvoorwaarde zijn op het moment dat die keuze moet worden gemaakt.  
 
Mevrouw Kotkamp merkt op dat het niet zal verbazen dat ook GroenLinks niet direct voorstander is 
van het overschrijden van de rode contour. Aan de vraag om woningbouw gaat in de visie van 
GroenLinks nog een vraag vooraf nl. of de provincie de gesignaleerde woningbehoefte wil faciliteren. 
Als dit integraal wordt bekeken met de Energietransitie en het Mobiliteitsvraagstuk is het de vraag of 
dit gaat lukken binnen deze provincie en of de provincie dat ook moet willen. Die discussie zou 
GroenLinks derhalve eveneens nog met elkaar willen voeren.  
Mevrouw Noordenbos memoreert het grote tekort aan menskracht in o.a. het OV, de bouw, het 
onderwijs. Dat zijn de mensen die gebruik moeten gaan maken van de woningen waaraan nu grote 
behoefte is. Geïnformeerd wordt of GroenLinks zich ervan bewust is dat zij met de vraag, of de 
provincie een en ander wel moet willen faciliteren, impliciet zegt dat voornoemde mensen geen 
woonruimte in de provincie krijgen.   
Mevrouw Kotkamp antwoordt zich daarvan bewust te zijn. GroenLinks meent dat het goed is om 
daarnaar juist met elkaar te kijken en de discussie te voeren wat dit betekent. GroenLinks denkt dat 
de provincie dit niet alleen moet doen. Utrecht is uniek als centrale provincie maar er zijn genoeg 
andere gebieden buiten de provincie waar ook knelpunten zitten als het gaat om werkgelegenheid.  
Spreekster informeert of in het gesprek met de Minister aan de orde is gekomen, dat er op landelijk 
niveau qua wet- en regelgeving nog best mogelijkheden zijn om bv. transformaties een andere 
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impuls te kunnen geven. Het is op dit moment bv. voor bedrijven boekhoudkundig gunstiger om een 
leeg pand op de begroting te laten staan dan om het te transformeren naar woningbouw. Een 
stimulerende belastingmaatregel om daar anders mee om te gaan, zou wellicht een kans bieden als 
het gaat om de transformatie opgave.  
GroenLinks heeft van een aantal kleine kernen binnen de provincie vernomen dat een belangrijk 
probleem binnen de rode contour nog steeds is, dat m.n. grondeigenaren niet willen meebewegen. 
GroenLinks geeft mee vooral ook meer aandacht te besteden aan die kans.   
 
Gedeputeerde Van den Berg merkt op dat Utrecht een hoog dynamisch gebied betreft, misschien wel 
het meest dynamische gebied van West Europa. De provincie gaat niet zozeer over woningbouw of 
kantoren sec, maar over de ruimte en hoe daarmee zo intelligent mogelijk kan worden omgegaan. De 
Staten zullen dat moeten invullen. Om aan alles dat naar voren wordt gebracht tegemoet te komen, 
zijn twee provincies Utrecht nodig. Er kan een heleboel worden gedaan, hetgeen ook al gebeurt in de 
zin van dubbel tot driedubbel grondgebruik maar op een gegeven moment zullen er keuzes moeten 
worden gemaakt. Een van de eerste keuzes, hetgeen door GroenLinks naar voren is gebracht, is of de 
provincie alles moet accommoderen. Dat is jarenlang gebeurd met o.a. het Groeikernenbeleid en het 
Vinex-beleid.  
Op de provincie komen forse aantallen af. De trek naar de grote steden is autonoom en zeker naar 
Utrecht omdat Utrecht in het midden ligt, de mooiste provincie is en bereikbaar is. Utrecht ligt 35 
minuten van station Schiphol dat dag en nacht kan worden bereikt; de grootste transportassen van 
West Europa lopen door de provincie Utrecht en het drukst bevaren kanaal van Europa is het 
Amsterdam-Rijnkanaal. De provincie is derhalve heel interessant om te wonen.  
Mevrouw Noordenbos wijst erop dat o.a. bij kantorenleegstand door de provincie wordt 
gereguleerd. De vraag is of niet een goed voorbeeld van regulering is dat gemeenten, die niet 
voldoende woningbouw naar behoefte bouwen binnen de rode contour, niet buiten de rode contour 
mogen gaan bouwen.  
Gedeputeerde Van den Berg onderschrijft, dat reguleren belangrijk is. Hij heeft slechts willen 
schetsen dat het leven in een hoog dynamische omgeving veel functies met zich meebrengt die 
allemaal ruimteclaims vragen bv. energielandschappen, modernere bedrijventerreinen. Dat zijn wel 
vragen die op de Staten afkomen en waarin een keuze moet worden gemaakt wat zij al dan niet 
willen accommoderen.  
Dit agendapunt gaat echter m.n. over woningbouw, zodat spreker zich daartoe zal beperken.  
Het Koersdocument komt eraan. Een van de bouwstenen daarin is de woningbouwopgave die op de 
provincie afkomt. Spreker onderschrijft dat 2025 heel dichtbij is en dat in binnenstedelijke locaties 
het laaghangend fruit, als dat aanwezig was, al is weggeplukt. Er zullen derhalve locaties moeten 
worden aangewezen waar woningbouw wel kan plaatsvinden. Hiernaar doet de provincie samen met 
de U16 en de U10 onderzoeken; dit wordt in samenhang met Mobiliteit bekeken. In dit kader is het 
doel om in de tweede helft van dit jaar op de MIRT tafel te komen in de hoopt dat ook het Rijk 
daaraan wil bijdragen omdat het om forse locaties gaat. De Staten worden hierover regelmatig 
geïnformeerd.  
 
Het verheugt de heer Van Leeuwen dat het College het met de Staten eens is dat eerder dan 2025 i.c. 
nu al moet worden gesproken over ‘hoe nu verder’ na 2025. Spreker wijst erop dat de provincie uit 
meer gemeenten bestaat dan de U16 en de U10. De SGP pleit ervoor de andere 10 gemeenten er ook 
bij te betrekken.  
In het kader van de aansluiting onderwijs – arbeidsmarkt verwacht de SGP dat juist in die 10 
gemeenten in het buitengebied belangstellenden wonen voor de genoemde (V)MBO opleidingen. Zij 
moeten dan echter wel het perspectief hebben dat zij in dat buitengebied kunnen blijven wonen. Als 
dat wordt gefaciliteerd,  verwacht de SGP dat de provincie twee vliegen in een klap kan slaan. 
   
De heer De Heer merkt op dat in het door de PVV genoemde artikel in het Financieel Dagblad wordt 
gesteld dat er feitelijk geen woningtekort is, maar dat veel woningen op de verkeerde plek staan. Het 
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artikel roept op niet massaal te gaan bouwen in de randstad maar te investeren in de provincies 
daarbuiten en daar de infrastructuur te verbeteren. Het pleidooi is dat op nationale schaal te 
bekijken.  
 
Gedeputeerde Van den Berg merkt op dat dit klassieke vraagstukken zijn die op nationaal niveau 
spelen. Er wordt al acht jaar gevraagd om, naast de Regiovisies, met een Rijksvisie te komen. Het Rijk 
komt straks met een NOVI waarin wonen een heel belangrijk onderdeel is in de zin van waar het 
beste kan worden gebouwd. Spreker verwacht niet dat er nationaal gezien meer gebouwd zal gaan 
worden in plaatsen waar dit direct een werkgelegenheids- of mobiliteitsvraagstuk oproept. Dat zijn 
wel de vraagstukken die op kleiner schaalniveau, ook in de provincie, spelen.  
Spreker onderschrijft dat de provincie groter is dan de U16 en de U10. Hij heeft thans ter illustratie 
de grote clusters geschetst waar gebouwd zou kunnen worden. Of in de kleinere steden en dorpen 
moet worden bijgebouwd, is eveneens een vraagstuk dat met elkaar moet worden besproken. Zoals 
eerder gezegd zal dat in samenhang met Mobiliteit moeten worden bekeken.   
Het College wil graag met de Staten in gesprek maar het daarbij dan wel hebben over de aantallen en 
welke mobiliteitsvraag daaraan gekoppeld zit.   
Spreker kan zich voorstellen dat de provincie in verband met het tekort aan menskracht wellicht 
gebruik moet maken van arbeidsmigranten in de brede zin van het woord. Feitelijk gebeurt dat ook 
al. Niet alleen in de land- en tuinbouw maar ook in de bouw.   
 
De heer Van Muilekom onderschrijft dat het van alle tijden is maar in de hoog dynamisch gebieden, 
waar zoveel wordt voorgestaan, kan de vraag sterker zijn. Dan komt direct de vraag boven waar deze 
arbeidsmigranten gehuisvest moeten worden en lijkt het in een keer een groot probleem te zijn. 
Voor de economie blijkt de inzet van arbeidsmigranten echter welhaast bitter noodzakelijk te zijn. 
Dat zijn de voor en tegens waarover een ieder eerlijk zal moeten zijn.   
 
Mevrouw Noordenbos memoreert haar vraag of het College op grond van de signalen vanuit Stichtse 
Vecht nogmaals naar het project Bisonspoor wil kijken. 
Voorts heeft de SP de suggestie meegegeven voor een regeling om eventueel bouwen buiten de 
contour alleen toe te staan als binnen de rode contour naar behoefte is gebouwd.  
 
Gedeputeerde Van den Berg is bereid nader te bekijken wat het project van de vier torens in Stichtse 
Vecht concreet inhoudt, richting de Staten te rapporteren wat hij daarvan vindt en of hij in deze nog 
handelingsperspectief heeft om er eventueel iets anders van te vinden.   
Een soort beloningssysteem in het kader van bouwen buiten de rode contour vindt spreker een 
interessante suggestie. Hij weet echter niet of daarmee de sturingsvraag is opgelost. Het brengt ook 
een risico met zich mee als dit als zodanig wordt georganiseerd.  
 
De voorzitter rondt de bespreking af met de conclusie dat nader op dit onderwerp zal worden 
teruggekomen.   
 
2.4 SV Inpassingsplan N411 Bunnik 
De heer Schaddelee deelt mede dat de ChristenUnie op zich instemt met het voorliggende voorstel. 
De ChristenUnie is wel benieuwd hoe het bestuurlijke dilemma uitpakt over de 60 km/u op het 
gedeelte van de weg tussen Mereveldsweg en Oud Amelisweerd, waarover destijds in PS een motie 
is aangenomen. Geïnformeerd wordt naar de stand van zaken.  
 
De heer Germs deelt mede dat de VVD instemt met het voorliggende voorstel. De VVD is van mening 
dat nu tot uitvoering moet worden overgegaan, omdat de verkeersveiligheid daar in het geding is 
o.a. bij Vroeg.  
De discussie over de 60 km/u maakt volgens de VVD inhoudelijk geen deel uit van het Inpassingsplan,  
omdat dit een afzonderlijk besluit betreft dat de provincie kan nemen.   
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De heer Schaddelee meent dat de snelheid die wordt gekozen op dat weggedeelte wel degelijk 
uitmaakt voor de inpassing en eventuele maatregelen die moeten worden genomen.  
 
Mevrouw Noordenbos deelt mede dat de SP kan instemmen met het voorliggende voorstel. 
De SP vraagt zich wel af wat er nu nog opnieuw moet worden onderzocht.  
 
De heer Eekels sluit zich aan bij de vraag van de SP. Geïnformeerd wordt wat de scope van het 
voorgestelde nieuwe onderzoek zou moeten zijn.   
 
Gedeputeerde Van den Berg memoreert dat aan het Inpassingsplan een lang traject vooraf is gegaan. 
Er is op dit onderwerp veelvuldig ingesproken m.n. over de snelheid en de eventuele consequenties 
daarvan voor het verkeer op de parallelweg. Als de snelheid wordt verlaagd naar 60 km/u zou het 
landbouwverkeer op de hoofdrijbaan kunnen rijden, hetgeen iets betekent voor de veiligheid van 
fietsers/wandelaars en de aanliggende woningen op die parallelweg.   
Het weggedeelte tussen de Mereveldseweg en Oud Amelisweerd (1500 m) valt echter niet onder het 
Inpassingsplan. Het onderwerp over de snelheid valt onder de portefeuillehouder Mobiliteit. De 
N411 is een gebiedsontsluitingsweg waarvoor conform staand beleid van de provincie 80 km/u geldt. 
De portefeuillehouder Mobiliteit heeft toegezegd dat nader zal worden bekeken of de snelheid op 
het genoemde weggedeelte kan worden verlaagd naar 60 km/u. Hij zal gedeputeerde Straat 
verzoeken de commissie via een memo te informeren over de stand van zaken.   
 
Mevrouw Kotkamp merkt op dat het GroenLinks duidelijk is, dat de discussie over de 60 km/u buiten 
dit Inpassingsplan valt. Indien echter wordt besloten de snelheid voor dat deel te verlagen naar 60 
km/u heeft dit mogelijk consequenties voor de inrichting van het deel waarover het Inpassingsplan 
wel gaat. 
Gedeputeerde Van den Berg antwoordt dat dit hem niet bekend is, omdat dit m.n. een inhoudelijke 
uitwerking betreft. Spreker gaat m.n. over het ruimtelijk mogelijk maken van het deel van de weg 
waar sprake is van een wegaanpassing. Dat heeft geen betrekking op het deel waarover de discussie 
met betrekking tot de verlaging van de snelheid naar 60 km/u wordt gevoerd en waarop de 
portefeuillehouder Mobiliteit heeft toegezegd dit nader te onderzoeken.  
 
De voorzitter sluit de bespreking over dit onderwerp af met de conclusie dat de commissie ermee 
instemt het voorliggende voorstel als sterstuk naar de PS-vergadering door te geleiden. Hij draagt 
hierna het voorzitterschap over aan mevrouw Dekker.       
 

3. RUIMTE 
3.1 Notitie Zonnevelden  
De voorzitter memoreer dat deze notitie is ingebracht door het CDA.  
 
Mevrouw Koelewijn hecht eraan de notitie kort in te leiden en daarna zonnevelden een gezicht te 
geven. Daarom zijn twee insprekers aanwezig om te vertellen op welke manier zij met zonnevelden 
in aanraking zijn gekomen en hoe zij dat ervaren. Het CDA heeft een notitie geschreven en daarin een 
aantal vragen gesteld. Daarover zou zij het CDA met de commissie van gedachten willen wisselen. 
Spreekster is zich ervan bewust, dat de vragen hedenmiddag niet zullen kunnen worden beantwoord. 
Zij zou met de commissie willen bespreken op welke manier daarmee verder kan worden gegaan.  
 
De voorzitter resumeert dat dit eventueel de opmaat is naar een vervolg.  
 
Mevrouw Ens merkt op de notitie van het CDA met interesse te hebben gelezen. Zij begrijpt dat het 
de bedoeling is dit te bespreken in de zin van goed bestuur, goed invulling geven aan de kaders en 
hoe dat zal worden gedaan. Dat is belangrijk, maar de VVD mist in de notitie de politieke invalshoek 
van het CDA. Verzocht wordt dit nader toe te lichten.  
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Mevrouw Koelewijn merkt op dat deze commissie in het afgelopen jaar een aantal keren kort met 
elkaar in gesprek is geraakt over de zonnevelden, waarin mede door het CDA en andere fracties 
vragen zijn gesteld aan GS. Het CDA vindt dat er in de provincie Utrecht te weinig aandacht is voor 
waar al dan niet zonnevelden mogen worden gerealiseerd, terwijl dit in bv. de provincies Drenthe en 
Gelderland wel het geval is. Op grond hiervan zoekt het CDA met de voorliggende notitie, waarin een 
aantal concrete vragen staat, het gesprek op met de collega fracties in RGW.  
Op dit moment worden gemeenten vaak overvallen door initiatieven van ontwikkelaars en vragen 
bewoners zich af of er wel voldoende rekening wordt gehouden met de effecten van zonnevelden op 
hun directe leefomgeving. Het CDA staat op het standpunt dat in de eerste plaats moet worden 
gekeken naar het draagvlak onder de eigen lokale bevolking. Wat daarbij opvalt is dat gemeenten 
vaak worstelen met deze initiatieven omdat de kennis over de huidige randvoorwaarden, die o.a. zijn 
vastgelegd in de provinciale Structuurvisie, lijken te ontbreken. Het CDA mist daarnaast ook 
aanvullende concrete voorwaarden die kunnen helpen om de doelmatigheid en effecten van 
zonnevelden te kunnen toetsen. Het CDA vindt dat de provincie Utrecht zich daarmee kwetsbaar 
maakt voor initiateven die onvoldoende door inwoners worden gedragen en een inbreuk zijn op het 
landschap en bv. de weidevogels. 
Het CDA in de provincie Utrecht onderkent de rol van zonnevelden en zonne-energie, maar ziet graag 
eerst dat de daken van de provincie met zonnepanelen worden belegd; ook die van bedrijven, 
organisaties en scholen. Een eerdere eigen inventarisatie van de provinciale CDA fractie heeft al veel 
positieve reacties opgeleverd; ook het voorbeeld van de buurprovincie Gelderland om in haar 
Omgevingsvisie vast te leggen waar nadrukkelijk wel en niet zonnevelden groter dan 2 ha mogen 
worden gerealiseerd ziet het CDA als een aansprekend voorbeeld.  
 
De voorzitter geeft vervolgens het woord aan de insprekers.  
 
De bijdrage van de heer Bruijnes, inwoner van Vathorst Amersfoort, is ter vergadering uitgereikt en 
eveneens als bijlage bij dit verslag gevoegd. Kortheidshalve zij verwezen naar de inhoud.  
 
De voorzitter stelt de commissie in de gelegenheid verhelderende vragen te stellen aan de inspreker.  
 
Mevrouw Noordenbos informeert wie de initiatiefnemer was en of de bewoners er dusdanig bij 
betrokken waren dat zij een deel van de opbrengst van de zonnepanelen zouden krijgen.  
De heer Bruijnes antwoordt dat de initiatiefnemer het bedrijf Profin was. De bewoners zijn niet in de 
discussie betrokken geraakt om de opbrengst te delen.  
 
De heer Van Muilekom herkent dat Vathorst Noord een groen, recreatief gebied zou moeten 
worden. Dat lijkt de PvdA ook heel wenselijk. Geïnformeerd wordt of een andere goed afgewogen 
vorm van energieopwekking bv. een windmolen aantrekkelijker zou kunnen zijn mede in verband 
met de groen, recreatieve invulling.   
De heer Bruijnes antwoordt dat er een afspraak is gemaakt over de invulling van het gebied. Als de 
provincie c.q. de gemeente daar iets anders mee wil, moet de eerste stap zijn dat teruggegaan wordt 
naar de desbetreffende bewoners om na te gaan of zij bereid zijn mee te gaan in die wijziging. Het 
gaat erom dat de inspraak van de bewoners en het verkrijgen van draagvlak worden overgeslagen. 
De bewoners worden geconfronteerd met een voldongen feit.  
 
Mevrouw Ens wijst op het plaatje van wat Gelderland uitspreekt over de polder en wat de gemeente 
Amersfoort met het kleine stukje doet. Indien naar het grotere geheel wordt gekeken is de vraag of 
de inspreker zich kan voorstellen dat het ook aanvullend op elkaar is in de zin dat de hele polder 
wordt vrijgehouden en een stukje, dat toch al aan bebouwd gebied ligt, wordt gevuld met een 
energieopwekkingmogelijkheid.  
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De heer Bruijnes kan zich dat wel voorstellen. Van belang is echter dat het groene gebied, dat vlak 
aan de Vathorstwijk grenst, is bedoeld om de bewoners van die wijk een recreatieve uitloop te geven 
naar buiten. Het is cruciaal dat dit stuk groen ook daarvoor wordt gereserveerd. Er wonen ca. 6000 
mensen in Vathorst. In vergelijking met overige wijken in Amersfoort heeft deze wijk nauwelijks 
ruimte om buiten de wijk te recreëren. Spreker pleit ervoor om niet in het aangrenzende gebied van 
de woningen zonnevelden neer te leggen, omdat hiermee een belangrijk areaal wordt weggenomen 
dat kan worden ingevuld voor een toepassing als recreatief gebied.  
 
Mevrouw De Haan informeert of er in Vathorst door de bewonersgroep ook is gekeken naar 
alternatieven bv. Smink en in deze is meegedacht met de gemeente.   
De heer Bruijnes antwoordt dat niet alleen de bewoners van Vathorst maar heel Amersfoort via het 
Amersfoort panel heeft meegewerkt aan de waardering van de verschillende opties. Daar kwam 
Smink ook als betere locatie naar boven. Bovendien zijn er bewoners in Vathorst die het initiatief 
willen nemen om grootschalig zon op dak te gaan stimuleren. Er zijn nog veel daken leeg in Vathorst, 
hetgeen feitelijk schandalig is voor een nieuwbouwwijk. Er worden nog steeds woningen gebouwd 
zonder zonnepanelen. Spreker zou daar zwaar op inzetten, omdat daar ook het draagvlak zit.  
 
De voorzitter bedankt de heer Bruijnes voor zijn komst en inspraak. Zij geeft vervolgens het woord 
aan de tweede inspreker.  
 
De bijdrage van de heer Groenendijk uit Houten, landschapsarchitect en adviseur voor kasteel 
Heemstede te Houten, is ter vergadering uitgereikt en eveneens als bijlage bij dit verslag gevoegd. 
Kortheidshalve zij verwezen naar de inhoud. 
 
De voorzitter stelt de commissie in de gelegenheid verhelderende vragen te stellen aan de inspreker.  
 
Mevrouw Ens memoreert dat gepleit wordt voor een helder provinciaal beleid. De gemeente geeft 
invulling aan een eigen beleid. Geïnformeerd wordt wat de provincie in de visie van de inspreker 
beter zou kunnen doen dan de gemeente voor een functie als deze. 
De heer Groenendijk antwoordt dat er een aantal punten is. Het verbruik van energie is een 
regionale kwestie. De dichtheid van energiegebruik zit in het sterk verstedelijkte gebied. Daar zou 
derhalve de oplossing voor de Energietransitie moeten worden gezocht. Er is echter een aantal 
gemeenten, die dat gezamenlijk moet oplossen. Als die onafhankelijk van elkaar aan het werk zijn, 
zoals thans het geval is, dan kunnen er minder goede oplossingen worden gevonden. De provincie is 
in zijn visie het regionale kader dat zou kunnen faciliteren om een en ander op elkaar af te stemmen. 
Houten heeft een groot buitengebied. In de discussie over windmolens is veel weerstand 
ondervonden. Spreker heeft begrepen dat Houten het op grond daarvan nu in het platte vlak gaat 
zoeken. Het buitengebied van Houten heeft echter een regionale functie. In verband daarmee zou hij 
het onterecht vinden als die keuze slechts vanuit een gemeente zou worden bekeken.   
 
De voorzitter bedankt de heer Groendijk voor zijn komst en inbreng.  
 
Mevrouw Koelewijn merkt op dat het naast de inbreng van de inspreker wellicht goed is nog twee 
voorbeelden te noemen van andere provincies. Naast Gelderland is ook Overijssel bezig geweest met 
het onderwerp zonnevelden. Overijssel heeft in de PRV maatschappelijke punten meegenomen; 
participatie is bv. een onderdeel van het afwegingskader. In 2013 is er sprake geweest van een 
zonneweide in Abcoude in UNESCO-beschermd gebied. Aan de andere kant van de provinciegrens 
bleken kaders te liggen die dat niet mogelijk maakten.  
Het CDA heeft in de notitie een aantal vragen neergelegd. De belangrijkste kernvraag is of het 
huidige instrumentarium voldoet om de afweging te maken voor al dan geen zonnevelden. Dat is een 
fundamentele vraag, waarbij het CDA aangeeft een tekortkoming te zien waarover zij van gedachten 
wil wisselen. Indien de collega fracties in RGW de mening van het CDA delen dan is spreekster zich 
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ervan bewust dat dit inhoudelijk niet in deze vergadering kan worden besproken. In dat geval pleit 
het CDA deze discussie op enig moment voort te zetten in een afzonderlijke bijeenkomst.   
 
De voorzitter geeft vervolgens het woord aan de commissie. 
 
De heer Van Deún bedankt het CDA voor de notitie om de discussie hierover open te breken. Het 
standpunt van de PVV in deze is genoegzaam bekend. Hij verwijst naar de vorig jaar ingediende 
motie 48, waarin staat opgesomd waarom de PVV tegen zonnevelden is. De PVV is voorstander van 
zonne-energie op daken, maar dan wel zonder subsidie. De vraag hierbij is hoeveel mensen daarin 
nog zullen investeren als de subsidie op zonnepanelen komt te vervallen.   
De Rijksadviseur voor de Leefomgeving adviseert in plaats van zonnepanelen eerst m.n. in te zetten 
op het zuinig maken (isoleren) van woningen. De PVV sluit zich daarbij aan. Wellicht zijn dergelijke 
energie-opwekkende parken dan niet nodig.   
Mevrouw Ens merkt op dat de PVV voorstelt eerst het een (zuinig maken van woningen) en dan pas 
eventueel het ander te doen. De vraag is waarom het een op het ander zou moeten wachten. 
Geïnformeerd wordt of de PVV veronderstelt dat de provincie de doelstelling haalt met 
zonnepanelen of dat daarna alsnog met zonnevelden aan de slag moet worden gegaan. Als het 
laatste het geval is, is de VVD er voorstander van op alles tegelijk in te zetten.   
De heer Van Deún geeft aan dat de VVD en de PVV in deze discussie wezenlijk van mening 
verschillen. De PVV staat op het standpunt dat de Klimaatdiscussie heel eenzijdig wordt belicht, ook 
in het provinciehuis. Er zijn ook allerlei wetenschappers die daarop een iets andere kijk hebben. Dat 
het klimaat verandert is een feit, maar over het tempo waarin dat gebeurt verschilt de PVV 
waarschijnlijk sterk van mening met de VVD. 
Hetgeen de PVV thans naar voren brengt is gebaseerd op de uitspraken van de Rijksadviseur voor de 
Leefomgeving.    
Concreet ingaand op de vragen van het CDA deelt spreker het volgende mede.  
De PVV is bereid mee te doen aan een nadere discussie over dit onderwerp op een ander moment. 
De PVV staat op het standpunt dat de middelen in PRS/PRV best mogen worden uitgebreid.  
Er zal goed moeten worden bekeken of zonnevelden daadwerkelijk kunnen bijdragen of dat er geen 
andere mogelijkheden zijn. 
Wat de PVV betreft moet echt vooruit worden gekeken in plaats van op de korte termijn, hetgeen nu 
het geval is. In de Omgevingsvisie wordt eveneens naar 2050 gekeken. De vraag is wat dan de 
mogelijkheden zijn op het gebied van energieopwekking.  
 
De heer Kroon deelt mede, dat GroenLinks de voorliggende notitie van het CDA met interesse heeft 
gelezen. De notitie bevat wel een onjuistheid. Gesteld wordt dat er op daken te weinig ruimte is om 
voldoende energie op te wekken, maar dat daarbij geen rekening wordt gehouden met 
voortschrijdende technische ontwikkelingen. Dat is onjuist. Daar wordt expliciet rekening mee 
gehouden; er wordt eveneens rekening gehouden met daken van bedrijfspanden, boerderijen, 
kantoorpanden en scholen. Ook als die worden meegenomen, zijn er uiteindelijk alsnog zonnevelden 
nodig.  
GroenLinks is van mening dat de in de PRS/PRV opgenomen regelingen in principe een goed 
afwekingskader bieden. GroenLinks had wel wat meer bescherming van de natuurwaarden willen 
zien, maar daar heeft de meerderheid van de Staten tegen gestemd omdat het afwegingskader wat 
dat betreft voldoende zou zijn. 
Wellicht dat er wel meer gestuurd zou kunnen worden op bv. multifunctioneel gebruik zoals 
zonnevelden in combinatie met schaduwminnende natuur, recreatie, waterberging, landbouw en het 
stoppen van bodemdaling. 
Een instrument als de zonneladder vindt GroenLinks op dit moment ongewenst. Dat zou de 
Energietransitie op stilstand zetten, omdat het nog lang duurt voor alle daken vol met zonnepanelen 
liggen; wellicht nog tot 2030 – 2035. Als dan pas wordt gekeken hoe de rest moet worden ingevuld 
met andere methoden dan is de provincie veel te laat.   
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GroenLinks is voorstander van participatie in een zo vroeg mogelijk stadium. Dat moet het 
uitgangspunt zijn bij dit soort energieprojecten. Dat is überhaupt een voorwaarde bij ruimtelijke 
projecten. GroenLinks denkt niet dat dit specifiek provinciaal behoeft te worden opgenomen, maar 
dat gemeenten dat gewoon conform de Omgevingswet goed moeten doen.   
Bij sommige ondernemers zal er best bereidheid zijn en bij andere wellicht niet; zoals echter eerder 
gezegd is het zelfs als de daken vol liggen nog onvoldoende.   
Het lijkt GroenLinks een goed idee om plekken voor zonnepanelen te inventariseren, maar dat neemt 
de noodzaak van zonnevelden niet weg.  
De voorzitter memoreert dat de kernvraag feitelijk is of het GroenLinks verstandig lijkt om hier nog 
een keer in een aparte bijeenkomst dieper op in te gaan. Als zij GroenLinks beluistert, wordt dat niet 
het meest urgente geacht dat de provincie te doen staat. 
De heer Kroon bevestigt dat dit wat GroenLinks betreft niet nodig is. GroenLinks is echter niet 
principieel tegen een nadere discussie in een afzonderlijke bijeenkomst.   
 
De heer Eekels deelt mede dat 50PLUS het voorstel om nader met elkaar over dit onderwerp te 
spreken steunt. 
De zonneladder lijkt 50PLUS een goed mechanisme waarbij de laatste trede, de zonnevelden, voor 
50PLUS ook als laatste oplossing wordt gezien.   
50PLUS stelt voor in de afzonderlijke bijeenkomst eveneens van gedachten te wisselen over zonne-
energieberging in verband met het risico dat zonnepanelen soms teveel stroom opleveren ten 
opzichte van het gebruik. Wellicht dat een bergingsinstallatie, die kleiner kan zijn dan een zonnepark, 
wel in die gebieden worden neergezet.  
De heer Van Deún merkt op dat indien teveel stroom wordt opgeleverd ten opzichte van het gebruik 
het hele probleem is opgelost.   
De heer Eekels antwoordt dat de kosten/baten hem niet bekend zijn. Wel is hem bekend dat er nu al 
initiatieven zijn waarbij op landerijen grote batterijhuizen worden gezet. 50PLUS denkt dat niet moet 
worden nagelaten om op dit gebied initiatieven en inventieve oplossingen na te streven.  
 
Mevrouw Keller memoreert het onderzoek van Deloitte in maart 2018  waarin staat dat 892 km2 dak 
geschikt zou zijn voor plaatsing van zonnepanelen en dat er op dit moment pas 35.7 km2 wordt 
benut. De PvdD staat op het standpunt, dat dit potentieel eerst moet worden benut.  
Daarnaast valt het de PvdD op dat de grote investeerders vooral zonneparken willen neerzetten op 
landbouwgronden. De PvdD is van mening dat die subsidie anders moet worden ingericht zodat  
eerst daken van o.a. bedrijventerreinen en woningen met zonnepanelen worden bedekt. Daar liggen 
veel kansen onbenut. 
De PvdD heeft in de Tweede Kamer gevraagd om onderzoek te doen naar de effecten van 
zonneweiden op de biodiversiteit omdat daarover nog onvoldoende bekend is.  
De PvdD stemt in met het voorstel nader over dit onderwerp te spreken in een afzonderlijke 
bijeenkomst.   
 
De heer Van Muilekom geeft aan dat de PvdA blij is met het initiatief om de discussie uit te lokken 
over dit onderwerp. Een vraag daarboven is, wat de Staten met de Energietransitie willen en wat zij 
binnen welke termijn willen bereiken. Dat zet een en ander in het kader van de ambities bij welke 
ontwikkelingen dan ook.  
De PvdA acht van belang dat voor inwoners van Utrecht duidelijk is welke afwegingen er worden 
gemaakt als er initiatieven worden ingediend en dat in deze sprake is van een eenduidig beleid. 
De PvdA kan zich voorstellen dat GS wordt opgedragen met een voorstel te komen voor bv. een 
afwegingsladder.  
De PvdA acht overigens van belang dat kansrijke opties op welk gebied dan ook (zonnepanelen, 
zonnevelden) tegelijk worden bekeken.  
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De PvdA stelt voorts dat moet worden gekeken naar de juiste plekken in het kader van het 
netbeheer. De vraag is waar wat wordt gewonnen en wat ervoor nodig is om die energie op een 
goede manier op te slaan of te verplaatsen.  
 
Mevrouw De Haan deelt mede dat de ChristenUnie zich in grote lijnen aansluit bij de PvdA. De 
voorbeelden die zijn genoemd, ook het voorbeeld in Amersfoort, maakt in ieder geval al duidelijk dat 
er provinciaal een verschillend kader is. 
Wat de ChristenUnie betreft is de motie zonneladder een belangrijk nationaal afwegingskader.  
De ChristenUnie staat op het standpunt dat alle vormen van duurzame energie in beeld moeten 
blijven. Dat wil niet zeggen dat dit zondermeer op elke plek kan.  
De ChristenUnie is voorstander van een zonneladder zonder zonneakkers daarmee te willen 
uitsluiten. Op dit moment wordt echter teveel de makkelijke uitweg gezien om naar zonneakkers toe 
te gaan en te weinig ingezet op zonnedaken; die inzet moet heel hoog blijven. 
Het belang van participatie en draagvlak is al genoemd; dat geldt ook voor participatie in de zin van 
wat vloeit er terug naar omwonenden qua aandelen of opbrengst.   
Het is een complexe afweging. In de bijeenkomst over de Omgevingsvisie is gesproken over the 
battle van waarde. Hier gaat het om de waarde van natuur, landschap, landbouw. Er zijn boeren die 
zonneakkers willen omdat dit veel geld oplevert waarmee het puur economisch wordt bekeken. 
Vanuit energiewaarde zou de vraag moeten worden gesteld waar de mogelijkheden zitten, maar een 
en ander dient eveneens vanuit cultuur-historische waarde  te worden bekeken. Al die waarden 
moeten bij elkaar worden gebracht. Een ander voorbeeld is het Weidevogelbeheer. Daar waar wordt 
ingezet op behoud of versterking van Weidevogel kunnen nu kennelijk zonneakkers worden 
neergelegd. Dat pleit wat de ChristenUnie betreft echt voor een afwegingskader. 
De ChristenUnie wil over dit onderwerp graag het gesprek verder voeren.  
 
Mevrouw Noordenbos deelt mede dat de SP het voorstel om nader over dit onderwerp te spreken in 
een afzonderlijke bijeenkomst steunt.  
Spreekster wijst erop dat er in Groningen en Friesland coöperaties zijn waar op dit moment al veel 
vanuit de bewoners zelf met een duidelijke opbrengst voor de bewoners tot stand is gekomen. De SP 
is van mening dat dit in de provincie Utrecht ook veel meer zou moeten worden uitgezet en kan zich 
voorstellen dat iemand vanuit Groningen of Friesland wordt uitgenodigd voor de te organiseren 
afzonderlijke bijeenkomst om de ervaringen daar toe te lichten.  
In het kader van participatie is de SP van mening dat gewaakt moet worden voor schijnparticipatie.   
 
De heer Van Leeuwen deelt mede dat de SGP voorstander is van een nadere discussie.  
De SGP is voor subsidie van zonne-energie op daken. Participatie moet een belangrijke rol krijgen in 
de besluitvorming, omdat een en ander daarmee in de visie van de SGP valt of staat. De SGP sluit zich 
aan bij de opmerking van 50PLUS over de opslag van energie. Als daarvoor een goede oplossing kan 
worden gevonden, wordt een groot probleem opgelost. In het verlengde daarvan zal eveneens 
moeten worden nagedacht over de infrastructuur, zodat de opgewekte energie kan worden 
verwerkt. Alles kan worden vol gelegd, maar als de opgewekte energie vervolgens niet kan worden 
gebruikt is de provincie in de visie van de SGP verkeerd bezig.   
 
Mevrouw Ens merkt op dat de VVD het voorstel om nader over dit onderwerp te spreken steunt.  
Met betrekking tot ambities op het gebied van energie memoreert spreekster dat het College in 
MME bij de behandeling van de Begroting al is gewezen op het ontbreken van midden voor 
Energietransitie na 2019. Naast middelen zijn echter ook goede afwegingskaders nodig bij het 
faciliteren van Energietransitie. Dat behoeven wat de VVD betreft niet perse beperkende kaders te 
zijn; er zouden ook kaders kunnen worden geformuleerd die juist bevorderend of stimulerend 
werken, ook op dit gebied. Dan blijft het natuurlijk zinvol om af te wegen waar wel en waar niet.  
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De VVD sluit zich aan bij het betoog van GroenLinks. Er is geen aanleiding om eerst met daken en dan 
pas met zonnevelden aan de slag te gaan. Deze behoeven niet als concurrerende activiteiten te 
worden gezien, maar kunnen gewoon naast elkaar bestaan.  
 
Mevrouw De Haan vestigt de aandacht op de verplichting vanuit het Rijk om in drie regio’s in de 
provincie Utrecht aan de slag te gaan met Regionale Energiestrategieën; in juni 2019 moet de 
concept Regiostrategie gereed zijn. Dit vraagt in de visie van de ChristenUnie dat gemeente-
overstijgend wordt gedacht in de zin dat in het kader van de strategie niet per gemeente maar 
gezamenlijk wordt bekeken hoe de verschillende vormen van energie een plek krijgen in de regio.  
 
De heer Overkleeft zet uiteen dat als de provincie haar ambities wil halen niet eerst alle daken zullen 
moeten worden vol gelegd en niet moeten worden gewacht tot er misschien betere energie 
alternatieven zijn. De provincie zal nu al moeten gaan kijken naar een goede en breed gedragen 
inpassing van zonneparken in de Utrechtse regio. In dat opzicht lijkt D66 een afwegingskader een 
goed idee. 
Op grond van de aangenomen motie Faber zal er een nationaal afwegingskader komen. Het lijkt D66 
goed om daarbij als provincie aan te sluiten. Daarbij geeft D66 wel mee dat het van belang is dat het 
afwegingskader uiteindelijk de opgave moet faciliteren en geen barrières moet opwekken.  
D66 steunt het voorstel om de inhoudelijke discussie over dit onderwerp in een later stadium voort 
te zetten.   
 
Gedeputeerde Van den Berg acht het goed dat over dit onderwerp een onderlinge discussie wordt 
gevoerd. Hij onderschrijft In het kader van de aangenomen motie Faber cum suis dat het goed is te 
kijken naar het nationale afwegingskader. Daarin wordt m.n. de opdracht meegegeven een en ander 
op regionaal niveau met elkaar af te stemmen. Er mag gerust naar andere provincies worden 
gekeken, maar een van de motiveringen is niet allemaal afzonderlijke ladders te maken maar de 
nationale ladder een plek in de NOVI te geven zodat alle partijen weten waar zij aan toe zijn.  
Spreker onderschrijft voorts het belang van samenwerking met coöperaties en participatie voor het 
verkrijgen van draagvlak.  
Persoonlijk is spreker van mening dat de provincie alles nodig heeft en de Staten er van doordrongen 
moeten zijn dat een forse ruimteclaim wordt gelegd op de provincie als de Staten ervan overtuigd 
zijn dat zij iets met het Klimaatakkoord willen doen. Dat is een lastige opgave maar spreker heeft er 
alle vertrouwen in dat dit gaat lukken.  
 
De voorzitter resumeert dat er een aparte bijeenkomst over dit onderwerp zal worden 
georganiseerd. De timing daarvan hangt af van wanneer het concept nationaal afwegingskader 
gereed is.   
 
Het verheugt mevrouw Koelewijn dat de urgentie om nader over dit onderwerp te spreken in een 
afzonderlijke bijeenkomst door de collega fracties wordt gedeeld. Wellicht is het inderdaad 
verstandig de uitwerking van de motie Faber af te wachten.  
Spreekster bedankt de twee insprekers namens het CDA voor hun komst en inbreng.   
 
Mevrouw Broere pleit ervoor ook mensen uit te nodigen die een andere kijk op de Energietransitie 
hebben bv. Marcel Crok.  
 
De voorzitter geeft aan dat de invulling van de bijeenkomst nog niet vaststaat. Wat dat betreft zijn er 
derhalve mogelijkheden. De opgave waarvoor de provincie Utrecht staat is echter wel helder.   
Spreekster sluit de bespreking over dit onderwerp af.   
 
3.2 SB voortgangsrapportage AVP 
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De voorzitter memoreert dat dit onderwerp is geagendeerd op verzoek van de SGP en de 
ChristenUnie. 
 
De heer Van Leeuwen merkt op dat uit par. 6.2 blijkt, dat de voortgang van de acties voor kleine 
kernen achterblijft. Geïnformeerd wordt wat het College concreet gaat doen om meer bekendheid te 
krijgen bij lokale initiatieven en hoe het College denkt meer budget in te kunnen zetten in de 
komende jaren.   
In par. 7 wordt terecht aandacht gevraagd voor de organisatie van de AVP. De SGP is benieuwd naar 
de stand van zaken.  
 

De heer De Heer geeft aan dat de Staten tweejaarlijks een rapportage krijgen over de AVP waarmee 
veel geld is gemoeid. Aan de collega fracties stelt de ChristenUnie de vraag of de Staten met deze 
rapportages voldoende inzicht en grip hebben om de bedragen die via de AVP worden uitgegeven te 
controleren en bij te sturen.   
Bij de behandeling van de Landbouwvisie is gesproken over de kritiek vanuit het veld ten aanzien van 
de voorwaarden verbonden aan de Europese POP3-subsidie. Als de provincie binnen de AVP eigen 
keuzes willen gaan maken, los van Europese cofinanciering, is de vraag wanneer die keuzes kunnen 
worden gemaakt.   
Tot slot wordt geïnformeerd wat de komst van Vijfheerenlanden betekent voor de AVP. De vraag is 
of de financiële consequenties al in beeld zijn als het Zuid-Hollandse beleid in deze nog twee jaar 
wordt voortgezet.   
 
Gedeputeerde Maasdam bevestigt dat de voortgang van de acties voor de kleine kernen achterblijft.  
Er zijn inmiddels maatregelen getroffen om op dit dossier stappen vooruit te zetten. Een van de 
voorwaarden in de Subsidieverordening was dat een kern niet meer dan 4000 inwoners mocht 
hebben; dit aantal is in lijn met het CBS-rapport en Kern met pit naar 8000 opgetrokken. Voorts is de 
50% cofinanciering bij initiatieven tot € 25.000 verlaagd naar 25% cofinanciering.  
De Programmabureaus Oost en West brengen de mogelijkheden actief onder de aandacht; Oost o.a. 
via een maandelijks spreekuur en West organiseert o.a. twee keer per jaar een café Leefbaarheid.   
In navolging van de motie ‘Topdorp i.c. de verkiezing trots op je dorp’ is de provincie actief aan de 
slag gegaan met Kern met pit, een mooi win-win initiatief. Daarmee is eveneens sprake van een 
goede begeleiding van initiatieven vanuit kleine kernen. 
Er zijn terechte vragen gesteld over de organisatie en sturing van de AVP. Voor het zomerreces heeft 
zij de Staten geïnformeerd dat de governance van de AVP tegen het licht zal worden gehouden en de 
AVP herijkt i.c. toekomstbestendig zal worden gemaakt. De uitkomst van een juridische analyse, die 
de provincie heeft laten uitvoeren, is dat rondom de rechtmatigheid en governance stappen te 
zetten zijn. Met de Gebiedscommissies wordt inmiddels gewerkt aan een herijking van de huidige 
organisatie en de aanpak. Daarbij wordt bv. een veel duidelijker onderscheid gemaakt tussen de 
advies- en uitvoeringstaak. Wat het College betreft is de noodzaak om tot aanpassingen te komen 
overduidelijk en onvermijdelijk. 
Een en ander mag echter niet ten koste gaan van de continuïteit van de uitvoering van de AVP. Op 
grond hiervan is met de Gebiedscommissies afgesproken, dat de nieuwe opzet aan het eind van dit 
jaar gereed moet zijn; hierop wordt, zoals eerder aangegeven, in het eerste kwartaal 2019 bij de 
Staten teruggekomen. Overigens ligt de uitvoering van de AVP, zoals in de voorliggende rapportage is 
te lezen, op schema met uitzondering van de leefbaarheid in de kernen.  
Uit de voortgangsrapportage m.n. hoofdstuk 5 blijkt dat de POP3-subsidie wel degelijk aansluit op 
hetgeen bv. in de Landbouwvisie is aangegeven ten aanzien van o.a. duurzaamheid en 
natuurinclusiviteit. De beeldvorming ter zake van POP3 is echter negatief, hetgeen sterk te maken 
heeft met de complexiteit die deze regeling met zich meebrengt. De provincie maakt dit feitelijk nog 
ingewikkelder door de verhouding met de Gebiedscommissie daarin te brengen. Overigens hecht 
spreekster eraan hierbij op te merken dat de Staten in 2015 zelf hebben besloten om alle gelden in 
POP3 weg te zetten.  
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Zowel de POP3 als de AVP periode lopen eind 2019 af. Het lijkt het College logisch om nader over 
deze materie van gedachten te wisselen bij de evaluatie van de AVP in aanloop naar de nieuwe AVP-
periode en POP4.   
Zuid-Holland heeft geen met Utrecht vergelijkbare brede AVP-subsidie. Vanaf 1 januari a.s. zullen de 
subsidiemogelijkheden van Utrecht derhalve ook voor Vijfheerenlanden gelden. De financiële 
consequenties daarvan heeft het College nog niet in beeld. Dat geldt echter breder ten aanzien van 
de overgang van Vijfheerenlanden. Daaraan wordt op dit moment gewerkt.  
 
De heer Van Leeuwen geeft aan dat het de SGP verheugt, dat het aantal inwoners van kleine kernen 
is verhoogd naar 8000; de SGP pleit ervoor dit aantal op ongeveer 8000 te stellen.  
Voorts verheugt het de SGP, dat de cofinanciering is verlaagd naar 25%.  
Geïnformeerd wordt of de provincie al signalen heeft dat dit beter werkt.  
Gedeputeerde Maasdam antwoordt dat al een verbetering merkbaar is. Doordat er nu meer 
speelruimte is, kunnen er meer initiatieven worden opgepakt.   
In een Verordening kan niet worden gesproken over ‘ongeveer’, waarmee het aantal van 8000 
inwoners een harde grens is. Duidelijk was dat het aantal van 4000 niet werkte. Er is goed bekeken 
waar die grens wel zou moeten liggen. Er is bewust voor gekozen de grens zo ruim te nemen, omdat 
het gaat om het doel dat wordt nagestreefd en niet om het middel. Met de grens van 8000 wordt 
over de benodigde speelruimte beschikt. 
 
De heer De Heer merkt op dat het de ChristenUnie enigszins verbaast dat de Begroting 2019 wordt 
vastgesteld terwijl, ook op dit vlak, nauwelijks bekend is welke financiële consequenties de komst 
van Vijfheerenlanden met ingang van 2019 met zich meebrengt. De ChristenUnie komt hierop nader 
terug in PS. 
Tot slot is de ChristenUnie benieuwd wat de overige Statenfracties vinden van de sturing en de grip 
en de suggestie daarover op korte termijn verder te praten.  
 
De heer Germs merkt op dat de VVD onderschrijft dat het om veel geld gaat en het op grond daarvan 
goed is de AVP onder de loep te nemen en als Staten keuzes te maken om zo goed mogelijk vorm te 
geven aan de AVP. Uit de beantwoording is duidelijk geworden dat in 2019 een laatste periode wordt 
ingegaan zowel qua AVP als POP3. De VVD steunt de suggestie van de ChristenUnie, maar stelt voor 
dit te doen bij de start van de volgende Statenperiode.    
 
De heer De Kruijf deelt mede dat de PvdA zich aansluit bij het betoog van de VVD.  
 
Mevrouw Noordenbos sluit zich eveneens aan bij de VVD. 
In de Landbouwvisie staat dat er in de komende 10 jaar 800 boerenbedrijven gaan stoppen. De SP is 
benieuwd of dit aantal nog verandert door de verruiming van de regeling en het feit dat de provincie 
daarop meer kan gaan sturen.   
 
De heer Kroon merkt op dat GroenLinks de gepresenteerde rapportage over de AVP op zich helder en 
inzichtelijk vindt. Het voldoet aan de door de Staten meegegeven kaders. Dat is voor GroenLinks in 
principe voldoende, los van hoe de Gebiedscommissies verder georganiseerd gaan worden.  
 
Mevrouw Keller deelt mede dat de PvdD zich aansluit bij de VVD.  
 
Gedeputeerde Maasdam verwacht niet dat boerenbedrijven stoppen omdat de POP3-subsidies niet 
van de grond komen. Dat is in haar visie een autonoom proces.   
 
De voorzitter rond de discussie over dit onderwerp af.   
 

4. NATUUR 
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4.1 SB Ontwerp beheerplan Natura 2000 Binnenveld 
De voorzitter memoreert dat dit onderwerp is geagendeerd op verzoek van de PvdD en de SGP.  
 
Mevrouw Keller informeert hoe het Handhavingsplan te rijmen is met het verlies van 24 ha van het 
NNN en waarom het College voor deze oplossing kiest. Er wordt natuur ingeleverd, hetgeen juist 
effect heeft op de afname van de biodiversiteit. Denk hierbij aan het leefgebied van de grutto, een 
weidevogel die GS juist graag willen beschermen.   
Desgevraagd door de voorzitter antwoordt spreekster nog geen antwoord op de door de PvdD 
ingediende vragen te hebben gezien.  
De heer Poort licht toe dat de antwoorden te vinden zijn op de op 14 oktober jl. toegezonden 
voorzittersmail. 
De voorzitter constateert dat niet alle commissieleden daarvan al kennis hebben genomen.  
 
Gedeputeerde Maasdam zet uiteen dat de herbegrenzing van het NNN in het Binnenveld voortvloeit 
uit de vrijwillige kavelruil Binnenveld. Door deze kavelruil ontstaat o.a. een aaneengesloten, robuust 
natuurgebied Achterbergse Hooilanden. Het NNN ter plekke van de Achterbergse Hooilanden was 
niet ingericht, omdat de gebieden doorsneden werden door agrarische percelen. Vernatten was 
daardoor ook niet mogelijk. Met de kavelruil is een aaneengesloten gebied gemaakt van 41 hectare 
dat geheel in eigendom van één eindbeheerder is gekomen. Daardoor kan nu daadwerkelijk worden 
gestart met de inrichting en zal naar verwachting de biodiversiteit toenemen. Dit was alleen mogelijk 
als het (niet ingerichte) 24 ha grote zuidelijk deel van de Achterbergse Hooilanden als natuurgebied 
ontgrensd werd en een landbouwfunctie kreeg. Met het omvormen van de insnijdingen naar natuur 
wordt reeds 11 ha van deze ontgrensde 24 ha gecompenseerd. Het restant (13 ha) van de 
ontgrensde niet-ingerichte (bestaande) natuur in de Achterbergse Hooilanden wordt elders in de 
provincie, in de uiterwaarden van de Lek, gecompenseerd. Hiermee blijft per saldo de omvang van 
het NNN in de Provincie gelijk. Tevens neemt de kwaliteit toe, doordat nu aan de voorwaarden voor 
daadwerkelijke inrichting van de Achterbergse Hooilanden kan worden voldaan. In aanvulling hierop 
zijn aan de zuidelijk aangrenzende terreinen (de 13 ha) kwalitatieve verplichtingen opgelegd, is de 
mestgift beperkt en zijn er agrarische natuurbeheerpakketten aangeboden, waardoor ook dit gebied 
een bijdrage levert aan de robuustheid van het NNN. De ontgrenzing is besproken met en 
geaccordeerd door de partners van het Akkoord van Utrecht. Daarnaast is het in het buffergebied 
(gebied grenzend aan westzijde van het natuurgebied) en in het te ontgrenzen gebied mogelijk om 
pakketten voor akkervogels af te sluiten. Vanaf volgend jaar kunnen ook graslandpakketten worden 
afgesloten die gunstig zijn voor weidevogels. Daarmee blijft het leefgebied van de aanwezige vogels 
in stand of wordt deze zelfs verbeterd. 
 
Mevrouw Keller informeert of later nog een rapportage tegemoet kan worden gezien over hoeveel 
pakketten er zijn uitgegeven en hoe het staat met de natuur in de zin dat zichtbaar wordt dat de 
biodiversiteit inderdaad is gegroeid en het goed gaat met de grutto.  
Gedeputeerde Maasdam antwoordt dat een en ander wel tijd nodig heeft. Spreekster is bereid de 
gevraagde informatie te verstrekken. Als dit in een standaard informatierouting kan worden 
meegenomen, heeft dat haar voorkeur boven een afzonderlijke rapportage. Zij zal dit nagaan.   
 
De heer Van Leeuwen geeft aan dat in punt 2 van de beantwoording op de vragen van de SGP wordt 
aangegeven dat de proef met de kwelput bewust buiten het Natura 2000 gebied wordt gehouden. 
Binnen het gebied kan geen ontheffing worden verleend voor deze proef, omdat het risico bestaat 
dat er negatieve effecten zouden kunnen optreden.  
Binnen het gebied vindt een sanering plaats van twee vuilstorten. Volgens de SGP is het goed 
mogelijk op diezelfde locatie een kwelput te maken. Een dergelijke kwelput vertegenwoordigt een 
behoorlijk saldo aan geld, waarmee een behoorlijke geldverspilling wordt tegengegaan.   
Bij punt 4 wordt aangegeven dat het Binnenveld onderdeel uitmaakt van de Programmatische 
Aanpak Stikstof (PAS). Binnen de randvoorwaarden van de PAS zijn er (beperkte) 
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ontwikkelingsmogelijkheden voor de omliggende bedrijven (agrarisch en industrie). Ruimte voor 
ruimte: Op basis van de sloop van de agrarische bedrijfsbebouwing op Veenweg 10 is de bouw van 
drie ruimte-voor-ruimtewoningen mogelijk. Deze zullen geen van alle in de directe omgeving worden 
gebouwd. De voormalige bedrijfswoning blijft wel gehandhaafd. 
Volgens de SGP worden twee locaties door elkaar gehaald. In de beantwoording wordt gesproken 
over Veenweg 10 terwijl het in het stuk gaat om een ruimte-voor-ruimtelocatie vlak aan de Grift. 
In het stuk staat voorts dat er nog een woning moet worden gerealiseerd. Volgens de SGP is dat al 
gebeurd. Geïnformeerd wordt of dat klopt.   
 
Gedeputeerde Maasdam geeft aan dat er niet ter plekke wordt gecompenseerd maar elders.  
Zij zegt toe te zullen nagaan hoe het precies zit ten aanzien van die locaties.  
De suggestie van de SGP ten aanzien van de kwelput is niet mogelijk als gevolg van specifieke lagen 
w.o. klei. Binnen het gebied mag de proef niet worden gedaan omdat daar beschermende 
maatregelen moeten worden genomen. De provincie is op grond hiervan genoodzaakt om het buiten 
het gebied te doen.   
Desgevraagd door de heer Van Leeuwen antwoordt spreekster dat de provincie uiteraard hoopt dat 
de pilot succesvol is en dat die aanpak op grond daarvan ook binnen het gebied kan worden gebruikt.  
 
Mevrouw Kotkamp memoreert dat GroenLinks hierover in het verleden ook de nodige vragen heeft 
gesteld. Er is een goede uitleg verkregen, maar GroenLinks blijft wel moeite houden met de manier 
waarop dit is ingestoken. Zoals de PvdD terecht constateert, wordt er per saldo in de provincie 
Utrecht minder NNN gerealiseerd. Wat feitelijk gebeurt, is dat een jaren geleden afgesproken opgave 
nu eindelijk wordt gerealiseerd. Als reden dat dit niet eerder is gebeurd, wordt aangegeven dat het 
ingewikkeld lag met de kavelruil. Dat laat onverlet dat er in dat gebied echt een stuk natuur verdwijnt 
omdat een deel van de compensatie buiten de provinciegrenzen gaat plaatsvinden. GroenLinks blijft 
hier moeite mee houden. Spreekster heeft overigens begrepen dat dit eveneens geldt voor sommige 
mensen in Gelderland, omdat aan de andere kant van de grens bepaalde natuurdoeleinden gesteld 
zijn die hier doorheen lopen.  
De heer Van Leeuwen memoreert dat een van de grondafspraken binnen de kavelruil is geweest dat 
de balans op nul zou uitkomen d.w.z. geen extra natuur en geen extra agrariërs. Dat is gebeurd. In de 
uiterwaarden zijn agrarische gronden ingeleverd voor natuur. Volgens de SGP heeft een en ander 
zich geheel binnen de provincie Utrecht afgespeeld.     
 
De voorzitter rondt de bespreking over dit onderwerp af.  
 
4.2 SB Utrechts Actieplan Weidevogels 
De voorzitter memoreert dat dit onderwerp is geagendeerd op verzoek van de SGP.  
 
De heer Van Leeuwen licht toe dat de SGP op het standpunt staat dat er in deze een integrale aanpak 
moet komen, waarmee alle bedreigingen voor de weidevogels worden beperkt. Er is terecht 
aandacht voor de inrichting van landschap; die aandacht is er overigens al jaren. De SGP mist in het 
Actieplan echter extra inzet op het tegengaan van predatie (roofvolgels en vos). Recent is weer een 
onderzoek van Sovon verschenen, waarin dit onderwerp nadrukkelijk aandacht heeft gekregen.  
Geïnformeerd wordt of het rapport van Sovon voor het College aanleiding is hierover meer op te 
nemen in het Actieplan.  
Niemand in de provincie wil laten gebeuren dat de weidevogels verdwijnen, zeker niet de boeren en 
natuurbeheerders. Op grond hiervan heeft de SGP moeite met de keuze om een Gedragscode op te 
stellen voor agrariërs. De SGP vindt dit bevoogding ten top. Geïnformeerd wordt waarom hiervoor 
wordt gekozen. 
 
Gedeputeerde Maasdam verwijst naar de in 2012 vastgestelde Weidevogelvisie, waarin 
Weidevogelkerngebieden zijn aangewezen. Vastgesteld is dat ondanks die aanpak nog steeds sprake 
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is van een achteruitgang van 5%. Met dit Actieplan wordt voorgestaan het beleid van de provincie te 
intensiveren. Dat gebeurt door in te zetten op effectieve inrichtingsmaatregelen, omdat die van 
cruciaal belang zijn. Voorts wordt bekeken welke extra beheermaatregelen nodig zijn. Met dit 
Actieplan wordt verwacht tot echte oplossingen te komen om verdere achteruitgang tegen te gaan.  
Er zijn ook landelijk middelen vrijgekomen die deze extra inzet mogelijk maken.  
De mening, dat er onvoldoende aandacht is voor predatie, deelt spreekster niet. In het Actieplan 
wordt duidelijk aangegeven, dat predatie een belangrijk probleem is. Daarop wordt ook uitgebreid 
ingegaan. Het Sovon rapport is bekend; het voorliggende Actieplan is daarmee juist in 
overeenstemming. Zoals eveneens door Sovon wordt aangegeven, vraagt het maatwerk per gebied 
en een goede inrichting op landschapsschaal. In het Actieplan staat dat m.n. die goede inrichting van 
belang is om de nesten goed te kunnen beschermen maar ook de kuikens tot deze vliegvlug zijn.   
Spreekster merkt op dat de provincie, nadrukkelijk in samenspraak met de sector, tot een 
Gedragscode wil komen. De provincie constateert dat m.n. door niet-deelnemers aan het agrarisch 
natuurbeheer toch nog vaak te vroeg wordt gemaaid waardoor broedende vogels worden verstoord 
en kuikens worden gedood. Op grond van de WNB mag dit niet. De provincie hoopt met een 
Gedragscode hiervoor een oplossing te vinden.  
  
Mevrouw Noordenbos informeert of het de bedoeling van de SGP is dat vossen en roofvogels 
worden afgeschoten.    
De heer Van Leeuwen antwoordt dat de SGP van mening is dat daarop wel meer mag worden 
ingezet. De SGP is ervan overtuigd dat daarmee wordt tegengegaan dat eieren en kuikens worden 
geroofd en agrariërs worden gemotiveerd om de weidevogels te beschermen.  
Desgevraagd door de heer Eekels antwoordt spreker dat de predatie in de visie van de SGP teveel 
achtergesteld wordt. De SGP pleit ervoor meer in te zetten op het weren van de roofdieren waardoor 
er meer overlevingskansen zijn voor de weidevogels. Dat is het doel.   
De heer Eekels merkt op dat volgens de SGP niet voldoende wordt ingezet op het bestrijden van 
roofvogels. In het rapport wordt dit echter niet gekwantificeerd. De vraag is hoe het dan niet 
voldoende aan bod kan komen.  
De heer Van Leeuwen antwoordt zich op de praktijk te baseren. In de praktijk wordt er te weinig 
aandacht aan gegeven. Het rapport stimuleert niet om dat wel te doen.   
 
De heer Van der Steeg deelt het pijnpunt van de SGP ten aanzien van de Gedragscode niet. De PvdD 
ziet dit juist als een invulling van een wettelijke plicht om in dit geval rekening te houden met Fauna. 
De PvdD denkt dat het juist duidelijkheid kan verschaffen richting agrariërs die nu nog niet erg bezig 
zijn met Weidevogelbeheer. Daarnaast is het ook goed om te realiseren dat het m.n. het intensieve 
landgebruik is dat predatie faciliteert. De PvdD denkt dat een structurele oplossing derhalve daar 
moet worden gezocht.   
 
De voorzitter rondt de bespreking over dit onderwerp af.  
 
4.3 Memo evaluatie ganzenakkoord 
De voorzitter memoreert dat dit onderwerp is geagendeerd op verzoek van de PvdD en de 
ChristenUnie. 
 
De heer Van der Steeg geeft aan zojuist kennis te hebben genomen van de beantwoording van de 
gedeputeerde. De PvdD neemt die informatie mee en ziet naar aanleiding daarvan op dit moment 
geen aanleiding om dit onderwerp te bespreken.  
 
De heer De Heer hecht eraan zijn waardering uit te spreken voor het Beheerplan Natura 2000 
Binnenveld en het Utrechts Actieplan Weidevogels. De ChristenUnie acht dit beiden evenwichtige 
plannen, waarin veel belangen met elkaar worden gecombineerd.  
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Die evenwichtigheid mist de ChristenUnie in het voorliggende stuk. Het Ganzenakkoord ging er 
vanuit, dat de overwinterende wilde ganzen zouden worden beschermd als de overzomerende 
verwilderde ganzen zouden worden aangepakt. De ChristenUnie staat op het standpunt, dat dit niet 
alleen in het Landelijk Gebied moet gebeuren maar ook in de Stad. In de Stad gaat het om de exoten 
Canadese gans en Nijlgans. De ChristenUnie pleit in het kader van het Exotenbeleid voor een plan 
van aanpak ten aanzien van verwilderde exoten in de Stad.    
 
Gedeputeerde Maasdam deelt mede dat hieraan in de aanpak invasieve exoten, dat samen met de 
gemeente wordt opgesteld, speciale aandacht zal worden gegeven.  
 
De heer Germs mist in deze evaluatie Bunschoten. Geïnformeerd wordt of het probleem daar is 
opgelost of dat het niet is onderkend.  
 
Mevrouw Broere ondersteunt het verzoek met betrekking tot de aanpak. In Soest is dit eveneens een 
probleem.  
 
Gedeputeerde Maasdam licht toe, dat de provincie onderzoek heeft laten doen in een viertal 
gemeenten. Daarmee wordt niet uitgesloten dat het elders ook een probleem kan zijn. Als hierop 
beleid komt dan zal dit voor de gehele provincie Utrecht van toepassing worden.   
 
De heer Eekels merkt op dat de PvdD in het opwaarderingsverzoek aangeeft als een van de 
oplossingen te zien om de vos van de vrijstellingslijst te halen. Dat is enigszins in tegenspraak met het 
vorige agendapunt waar de vos een van de predatoren was. De vraag is hoe deze oplossing de 
provincie gaat helpen.  
De heer De Heer kan zich voorstellen dat de SGP en de PvdD in deze gezamenlijk een evenwichtige 
oplossing verzinnen. Ze laten zien hoe lastig het is om evenwichtige keuzes te maken.  
 
De voorzitter rondt de bespreking over dit onderwerp af.  
 
5. STATENBRIEVEN EN INGEKOMEN STUKKEN, DIE TER INFORMATIE WORDEN AANGEBODEN 
5.1 SB Hoofdlijnenakkoord warme sanering varkenshouderij 
 
5.2 Memo GS inz. Beantwoording kosten BCI 
 
5.3 SB waterrapportage 
 
6. Sluiting 
Niets meer aan de orde zijnde sluit de voorzitter de vergadering onder dankzegging voor ieders 
komst en inbreng.  
 
 
 
 


